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Таксиметровите услуги поскъпват
Седем години нямало промени в цените и затова държавата ще

разреши поскъпване. Крайната сума за возенето с такси щяла да се
увеличи с 1 лв., обяви транспортният министър Росен Желязков.

транно. Няма бурни овации
и възторжени слова. Защото пак
ги напляскаха. За втори път кри-
ещият се Борисов и притихнали-
ят Гешев отсвириха Брюксел и
Европарламента (стр. 2).  Изпра-
тиха заместник-министър и два-
ма заместник главни прокурори
да отговарят на въпросите за
борбата с корупцията и върхо-
венството на закона. Европа не
е доволна, приказките на Шехе-
резада не минават, а истината за
“Осемте джуджета” става все по-
шокираща. Брюксел продължава
да пита и процедурата по наблю-
дение на страната ни остава.

Странна се стори на Венеци-
анската комисия поредната опе-
рация за замазване на очите с
недосегаемостта на главния про-
курор. Напъните на властта пре-
ди Нова година да прокара на
първо четене новата фигура на
прокурор, разследващ главния
прокурор, няма аналог в светов-
ната практика, казват венециан-
ците. Най-накрая в нещо да сме
първи, въздъхнаха мълчаливо и
с облекчение от юридическия
рабфак на Десислава Атанасова.

Странно e притихнала и про-
куратурата. Година след избора
му за главен прокурор, след ме-
сеци на усилен пиар едва 10 на
сто от българите одобряват
Иван Гешев. Дали му пука? Ес-
тествено, че не.
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Ина МИХАЙЛОВА
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Земята
се върти
по-бързо

Пиронкова
и Шиникова
побеждават
в Дубай

Путин
събира Алиев
и Пашинян
в Кремъл

Перуанският тенор
Хуан Диего Флорес
с първи концерт
в България
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„Патриотично”

законоблудство

Цветанов призна,
че МВР влияе на вота

Цветан Цветанов инди-
ректно си призна, че полицей-
ските началници влияят на
изборния процес. По време
на консултациите при прези-
дента Румен Радев за мерките
по осигуряване на честни пар-
ламентарни избори дългого-

дишният довереник на Бойко
Борисов предложи ротация на
областните директори на
МВР по време на предизбор-
ната подготовка. Това щяло да
пресече “зависимостите и оп-
ределени други интереси”.

Президентът отбеляза, че

Извънпарламентарни партии искат
онлайн броене и попълване на протоколи

практиката на кабинета да
приема набързо законодател-
ство не гарантира необходи-
мия капацитет за неговото
прилагане. Вицепрезидентът
Илияна Йотова настоя за яс-
нота за предизборната кампа-
ния и медийното участие на

партиите.
Повечето извънпарламен-

тарни партии подкрепят он-
лайн преброяване и попълва-
не на изборните протоколи.
Има разминавания за датата,
някои искат участие в СИК.

За да оправдаят поредното срутване на укрепеното за 6 млн. лв. свлачище край пътя за Рилския
манастир, АПИ и регионалният зам.-министър Николай Нанков обявиха, че Бойко Борисов пак е “открил”
участък, който не е готов. Прехвалените на 29 декември дейности дори нямат акт 15

СНИМКА БГНЕС
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По-малко от 10 дни издържа
свлачище - гордост на Борисов

Броени дни след като Бой-
ко Борисов гордо показваше
уж укрепеното свлачище край
пътя към Рилския манастир,
земната маса отново блокира
трасето. На 29 декември, след
инвестиция от 6 млн. лв., пре-
миерът гордо се хвалеше, че
проблемът е решен и описа
мястото “като от картичка”. В
събота и неделя обаче десет-
ки туристи бяха връщани об-
ратно заради ново активиране
на свлачището. Още с първия
сняг мрежата над подпорната
стена се скъса и огромна ска-
ла блокира пътя към Светата
обител. За късмет, инцидентът

За да се оправдае, АПИ обяви, че премиерът пак е открил незавършен обект

се размина без пострадали
хора и автомобили. Пътят към
Рилския манастир ще остане
затворен поне до спиране на
валежите, а през светлата част
на денонощието ще могат да
преминават само духовенст-
вото и персонал.

Агенция “Пътна инфраст-
руктура” (АПИ) се оправда с
лошото време за некадърното
съоръжение за милиони.
“Преовлажняване на скатове-
те по трасето на пътя за Рил-
ския манастир е активизирало
поредица от свлачищни про-
цеси през последните 24 часа
и поради това движението по

третокласния път III-107 Ко-
чериново-Рилски манастир
остава временно ограничено в
двете посоки”, сухо обявиха
от АПИ. От агенцията
твърдят, че укрепителните
дейности на пътя са предотв-
ратили много по-голям срути-
щен процес. Тази теза подкре-
пи и зам.-министър Николай
Нанков. АПИ твърди, че из-
граждането на подпорната
скала и монтирането на яко-
стна мрежа по ската било
само първия етап от укрепи-
телните работи в участъка,
при втория щели да обезопа-
сят и горната част на ската,

където срутищните процеси
продължавали. Оказва се, че
“откриването” от Борисов не
е било точно откриване, а
просто поредната хвалба, без
да има завършен проект. Нан-
ков също каза, че обектът още
не е получил акт 15. Стоян
Беличев, изпълнителен дирек-
тор на  “Автомагистрали”,
която е извършила укрепване-
то, смята, че не е избързано с
отварянето на пътния
участък. “Стената беше изгра-
дена, мрежите поставени, ня-
маше как да предвидим тези
метеорологични обстоятелст-
ва, които се случиха”, “изне-

надан” е той от зимата. Спо-
ред експертите изградената
мрежа е можела да задържи
паднала скална маса с тегло
около един тон, а откъснало-
то се парче тежи над 30 тона.

И друга гербаджийска
“картичка” се оказа дефектна.
Под напора на дъжда и снега
фира даде и новата метростан-
ция “Хаджи Димитър” в Со-
фия. Водата от теча в коридо-
ра за пътници се събира в
кофи, показват снимки в со-
циалните мрежи. През октом-
ври течове имаше и на други
станции по новия трети мет-
родиаметър.

Венецианската коми-
сия е изненадана и нами-
ра за странни идеите на
ГЕРБ специален проку-
рор да разследва главния.
Това заяви нейният пред-
ставител Джеймс Ха-
милтън на заседанието на
Мониторинговата група
за демокрация, върховен-
ство на закона и основни
права в Европарламента
в петък. По думите му
това не е част от светов-
ната практика. Изслушва-
нето беше посветено на
реформите и борбата с
корупцията в България,
бяха обсъдени и предло-
жените от ГЕРБ промени
в НПК, експресно приети
на първо четене без об-
ществен дебат.

Премиерът Бойко Бо-
рисов и главният проку-
рор Иван Гешев за втори
път се скриха от евроде-

От 1 февруари оби-
тателите на 8 дома за
медико-социални грижи
за деца трябва да бъдат
изведени и настанени в 7
центъра за комплексно
обслужване за деца с
увреждания и хронични
заболявания. Това става
ясно от проекта на по-
становление за структур-
ни промени в системата
на здравеопазването. От
2010 г. в съответствие с
националната стратегия
за деинституционализа-
ция на децата се пре-
движда тези домове за
бъдат закрити, като бъдат
създадени нови възмож-
ности за възпитаниците

През социалните мрежи здравният
министър Костадин Ангелов обяви, че
е назначил проверка на ваксинирането
в Сандански. До нея се стигна, след
като бе разкрито, че общински съвет-
ници са се вмъкнали сред първите,
получили инжекция срещу КОВИД-19.
Проверката ще проследи дали в Сан-
дански  са извършени ваксинации
извън реда, описан в Националния
план за ваксиниране срещу КОВИД-
19. Ако проверката докаже, че редът
за ваксинации е нарушен, всички
длъжностни лица от системата на МЗ,
отговорни за изпълнението на плана в
региона, ще понесат най-строги санк-
ции, закани се министърът.

Местна медия пусна кадри как
председателят на общинския съвет
Николай Шаламандов от ВМРО и за-

Венецианската комисия недоумява
за новия специален прокурор

путатите. Единственият
български евродепутат,
който е член на групата,
Елена Йончева от “БСП
за България” подчерта,
че Борисов изрично е
бил поканен на заседани-
ето. “Дълбоко разочаро-
ващо е, че премиерът не
намери време да участва
в заседанието, както не
намери време и през ав-
густ 2020 г. Явно в про-
грамата му няма място за
тема като върховенство-
то на закона или тези
дебати са му скучни, или
твърде сложни”, комен-
тира Йончева. По това
време Борисов обикаля-
ше с джипката из страна-
та. Правителството беше
представено от зам.-ми-
нистъра на правосъдие-
то Евгени Стоянов, заме-
стниците на Гешев Кра-
симира Филипова и Да-

ниела Машева, там бе и
шефката на КЗД Ана
Джумалиева, която пред-
ния път зае страната на
властта срещу протести-
ращите българи.

През октомври ЕП
гласува резолюция, с коя-
то обяви, че има влошава-
не на положението с пра-
вовата държава и коруп-
цията в България. Преди
това Борисов и Гешев се
скриха от комисията
ЛИБЕ в ЕП, а заместни-
ците им не успяха да
представят добре страна-
та. Брюксел изпрати
допълнителни въпроси до
българските власти и на-
срочи ново заседание,
свързано с демокрацията
у нас, независимостта на
съдебната власт, разделе-
нието на властите, борба-
та с корупцията и свобо-
дата на медиите.

местниците му се ваксинират. В опит
да се оправдаят, те обявиха, че става-
ло въпрос за изостанали около 30 дози
ваксина, затова е събота били вакси-
нирани 20 общински служители. Зам.-
кметът на общината Павлина Карад-
жова не вижда нарушение, защото по-
рано имало допитване до медицински-
те служители в града и се оказало, че
повечето били преболедували КОВИД-
19 и затова се въздържали от ваксина-
та. РЗИ в Благоевград твърди пред
struma.com, че МБАЛ “Св. Врач” е
получила 100 дози ваксини, които не
били реализирани сред медицинския
персонал и са дадени на общински
съветници. Ваксините били предадени
с протокол и отговорността за това
как ще бъдат разпределени носи бол-
ницата, на която са предоставени.

Проверяват Сандански за
ваксинирането на общински съветници

Закриват 8 детски дома

Аида ПАНИКЯН
им. До края на годината
ще бъдат закрити домо-
вете в Благоевград, Бур-
гас, Бузовград, Добрич,
Дебелец, “Св. Иван Рил-
ски” в София, Сливен и в
Хасково. В тези населе-
ни места ще бъдат раз-
крити центрове, а в Бур-
гас ще бъде разширен ка-
пацитетът на наличния.

В приетия през 2019
г. Закон за социалните
услуги се предвиждаше
към 1 януари 2021 г. от
въпросните детски домо-
ве да останат само 4 - във
Варна, Плевен, Кърджа-
ли и Стара Загора. 277
деца са настанени в 12-
те дома със заповед от
дирекциите “Социално
подпомагане” или с ре-
шение на съда като мяр-
ка за закрила. Според до-

клад на здравния ми-
нистър сроковете не са
спазени заради каранти-
ната и извънредната епи-
демична обстановка, ко-
ито са възпрепятствали
опознавателните срещи с
приемни родители и
евентуални осиновители.

Предвижда се 349
служители от закритите
домове да бъдат наети в
новите центрове, където
ще са необходими 374
медицински и немеди-
цински специалисти.
Щатът на осемте дома е
481, като 202 от тях са
медици, специализирани-
ят персонал е 45, обслуж-
ващият - 174, а 57 брой-
ки са за администрация.
Към 21 декември м.г. са
били заети 432 щатни
бройки.

СНИМКА БГНЕС

Опашка от юристи се изви заради изпита за държавни съдебни
изпълнители. Министерството на правосъдието проведе
писмен изпит, на който трябваше да се явят 557 кандидати
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ
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Проф. Румен Гечев

“Ние не предвиждаме
раздяла с никой. Нашият
електорат, нашите избира-
тели, нашата партия, ние
си харесваме господин
Пеевски и смятаме, че той
направи много и за стра-
ната, за хората, особено в
пандемичната криза, а за
нашия електорат да не го-
ворим”. Така зам.-предсе-
дателят на ДПС Йордан
Цонев коментира пред
БНР атаките срещу бизне-
смена. Той показа и раз-
дразнението си от оправ-
данието на Бойко Бори-
сов, че нямал нищо общо

Цветанов призна, че полицейски
шефове влияят на вота
Извънпарламентарните партии искат онлайн броене и попълване на протоколи

ДПС си харесва Пеевски ЧЕСТИТ РОЖДЕН ДЕН!
ЧЕСТИТ 90-ГОДИШЕН ЮБИЛЕЙ!

АСЕН
НИКОЛОВ
ЗАХАРИЕВ

На скъпия ни татко и дядо,
С най-сърдечни пожелания за здраве,

дълголетие и бодър дух!
Бъди наша опора още дълги години!

Мария, Мики, Елена

оните с ромско население, като
намекна, че това ще попречи на
купения вот.

Макар новата му партия
никога да не се е явявала на
парламентарни избори, Цвета-
нов поиска да има представите-
ли в СИК. Според републикан-
ците чрез промени в Изборния
кодекс трябва да бъде предвиде-
но представители на извънпар-
ламентарни партии да бъдат
членове на секционните коми-
сии, както и на ЦИК, като из-
борът им да се определя чрез
жребий. Цветанов внезапно от-

законът, друго е потенциалът на
държавната администрация да го
въведе в действие организирано
и последователно, така че той
да работи, да гарантира образ-
цово провеждане на изборите и
доверие в тях”, отбеляза Радев.

Вицепрезидентът Илияна
Йотова отбеляза, че въпросът за
предизборната кампания остава
извън фокуса на обществения
дебат. Тя предупреди, че липса-
та на възможност в пандемията
да се провеждат традиционните
формати на комуникация меж-
ду партиите и гласоподаватели-

те ще доведе до прехвърляне на
огромната част от кампанията в
медийното пространство. Йото-
ва призова ИК да регламентира
участието на партиите в медии-
те по време на предизборната
кампания и за своевременни
консултации между политичес-
ките субекти и ръководствата
на БНР и БНТ.

От АБВ, които също участ-
ваха в консултациите, поиска-
ха избори в два поредни дни -
на 15 и 16 май. От МИР отно-
во насочиха вниманието към
машинния вот. Ден по-рано от

“Възраждане” обявиха, че ще
подкрепят възможно по-ранна
дата за вота, и поискаха кон-
трол върху работата на соци-
ологическите агенции. “Изпра-
ви се.БГ” и “Отровното трио”
заявиха, че ще предложат на
останалите извънпарламентар-
ни партии създаването на па-
ралелна гражданска платфор-
ма, която да наблюдава орга-
низацията на изборния процес,
да извърши паралелно броене
и да обяви резултатите от гла-
суването във всяка секция. От
“Демократична България”

също искат онлайн броене и
попълване на протоколи, а
“Има такъв народ” също искат
да имат членове в СИК.

Вирусологът акад. Ангел
Гълъбов каза за ДУМА, че из-
борите трябва да са най-рано
в края на април, понеже има
висока смъртност, а масовото
ваксиниране на възрастните
се бави и ще започне едва през
април, затова мнозина от тях
няма да гласуват и активност-
та ще е ниска.

Коментар на стр. 8

Социалистите във Видин преизбраха досегашния си
областен лидер Димитър Велков. За него единодушно
са гласували всички присъствали 25 души, само петима
са отсъствали от заседанието. Велков е председател на
общинската организация във Видин. Водач е на групата
съветници на левицата. Под ръководството му БСП във
Видин постигна едни от най-високите резултати в стра-
ната на президентските, европейските и парламентар-
ните избори, напомнят от местната организация.

Още 2 областни съвета на БСП избраха председателите си

СНИМКА БГНЕС

Представителите на партия МИР дойдоха на “Дондуков” 2 с маски,
на които бе изписан призивът на Радев от лятото “Мутри вън”

Бившият вътрешен министър
Цветан Цветанов индиректно си
призна, че полицейските начал-
ници влияят на изборния про-
цес и резултатите от вота. С
новата си формация “Републи-
канци за България” той се вклю-
чи в консултациите при прези-
дента Румен Радев за мерките
по осигуряване на честни пар-
ламентарни избори, гарантира-
щи и здравето на българите.
Цветанов обаче предложи рота-
ция на областните директори на
МВР в рамките на месец, дока-
то тече изборната подготовка.
“Това ще даде възможност да се
прекъснат зависимостите и оп-
ределени други интереси, които
определени хора на място биха
могли да упражнят”, изтъкна
той. Цветанов настоя, че това
трябва да важи особено за рай-

кри и възможностите за мани-
пулации при преброяването и
подкрепи идеята за онлайн пре-
даване на броенето на бюлети-
ните и попълването на протоко-
лите, както и качването на доку-
ментите в отворена платформа
за гарантирането на максимал-
на прозрачност.

На срещата бе изразено опа-
сение, че въпреки напредването
на времето няма законодателна
готовност и нормативна уред-
ба, регламентираща изборния
процес в условията на КОВИД-
19. Държавният глава отбеляза,
че широко използваната от пра-
вителството практика да се при-
ема законодателство в изключи-
телно кратки срокове сама по
себе си не гарантира необходи-
мия капацитет за неговото при-
лагане. “Едно е да се промени

БСП в област Пловдив оглави бившият кмет на
Асеновград д-р Емил Караиванов. При тайния вот той
е събрал 42 гласа, докато другият претендент за поста
Атанас Петков бе подкрепен от 32 души. Това всъщност
е втори избор, след като Общопартийната контролна
комисия отмени проведеното през ноември заседание,
на което бе избран Петков. Вотът бе последван от
жалби до “Позитано” 20 за нарушения, свързани с
непълнота на присъствения списък, фалшифицирани

подписи и липса на кворум. Проверка на комисия, ог-
лавявана от Кристиан Вигенин, установи много устав-
ни нарушения и ИБ на БСП предложи на НС да изклю-
чи досегашния председател на областната организация
Георги Гергов. От “Позитано” обявиха, че вече са събра-
ни достатъчно подписи и до дни решението ще стане
официално. Това предизвика недоволство сред пловдив-
ските социалисти, които в петък пристигнаха в столич-
ната централа, за да внесат протестна позиция.

с депутата. “Не знам кога
г-н Борисов е прав - кога-
то казва, че г-н Пеевски е
свършил много със зако-
ните, които е внасял, и с
всичко, което направи в
хода на пандемичната
криза”, иронизира той.
Според него отказът на
партиите да споделят
връзките си с ДПС е ли-
цемерие, защото след пуб-
личното разграничаване
представители на всички
партии търсели подкрепа
от ДПС. По думите му
нямало партия, която не
гони ДПС по кулоарите

на институциите, за да по-
магат и да утвърждават
държавността, натовския
и европейския път на
България.

Цонев твърди, че ДПС
не е водило разговори с
ГЕРБ за подкрепа на пре-
зидентска кандидатура на
Бойко Борисов. По думи-
те му движението не се
стреми към изпълнителна-
та власт на всяка цена, а
само искало икономичес-
ки просперитет на стра-
ната и възстановяване на
държавността и диалога
между институциите.
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Държавата разрешава
поскъпването на такситата

Според транспортния министър хората в ЕС не трябва
да бъдат задължавани да се ваксинират, за да пътуват

Отиде си още един всеотдаен
член на нашата партия

СКРЪБНА ВЕСТ
С прискърбие Ви съобщаваме,
че на 90-годишна възраст ни

напусна именитата българска пианистка
и наша другарка от районната

партийна организация

ПРОФ.
СНЕЖАНА

БАРОВА

От другарите от РС на БСП „Средец“

Поклонението ще се състои
на 12.01.2021 г. (вторник) от 12:00 часа

в ритуалната зала на Централните
софийски гробища

Таксиметровите услуги ще поскъпнат
с 1 лев. Това дължим на колегите от транс-
портния бранш след 7 години без никак-

Близо 140 дни ще работим за
държавата през 2021 г., обявиха от
Института за пазарна икономика.
Въпреки тежкия удар на пандемия-
та консолидираните приходи в бю-
джета се очаква да достигнат 47,6
млрд. лв. Очакваният БВП е 124,5
млрд. лв., т.е. средно за един кален-
дарен ден българите ще изработват
по 341 млн. лв. “Ако приемем, че
всичко изработено от началото на
годината отива в държавата хазна,
то ще ни трябват 140 дни да я
попълним. Денят на данъчна свобо-
да през 2021 г. се пада на 20 май,
което е най-късната дата през по-
следните над 10 години”, посочват
икономистите.

Пандемията нанесе удар върху
бюджета. Преразпределението се
увеличи, като през 2021 г. се очаква
консолидираните приходи да достиг-

СНИМКИ БГНЕС

Росен Желязков

Изпълнителният ди-
ректор на “Летище Со-
фия” Владимир Рапонджи-
ев е подал оставка в края
на седмицата. Той пред-
ставил лични мотиви за
оттеглянето си, уточниха
от Министерството на
транспорта.

Оставката на Рапонд-
жиев обаче съвпада със
скандала с поисканото
драстично вдигане на так-
сите за обслужване на
международните полети,
което би довело и до се-
риозно поскъпване на са-

ви промени в цените, обяви транспорт-
ният министър Росен Желязков пред Нова
тв. Той добави, че все още не е завършила
борбата на България и превозвачите сре-
щу пакета “Мобилност” в Евросъюза,
освен това увери, че хората от страните-
членки не би трябвало да бъдат задължа-
вани да се ваксинират срещу коронави-
руса, за да пътуват.

“Миналата седмица се срещнах с
представителните организации в такси-
метровия бранш. Изпратихме им послед-
ния вариант на Наредба 34. Там едно е
основното искане за преодоляване на
последиците от намаляването на пътни-
ците. Става въпрос за първоначалната
такса. Предложенията, които ние бяхме
публикували за обществено обсъждане,
беше първоначалната такса да бъде от 2
до 3 пъти от размера на долния праг от
тарифата, определена от съответните
общински съвети на населените места”,
каза Желязков. Той смята, че ще бъде
намерено разбирателство с таксиметро-
вия бранш в тази посока. “Това ще дове-

де, може би, до поскъпване на цената на
таксиметровия превоз с около 1 лев.
Мисля, че след 7 години липса на какви-
то и да е промени, това го дължим на
колегите от таксиметровия бранш”, смя-
та той. Дали такситата да могат да се
движат в бус лентите било от компетен-
цията на общинските съвети.

Желязков увери, че транспортните
коридори в рамките на ЕС функциони-
рат и няма проблем с придвижването в
условията на пандемия. Важното е, че
“зелените” коридори, които започнаха
да функционират от края на март и ап-
рил миналата година, показаха своята
виталност, каза още министърът. Той
бил обнадежден, “че най-накрая и наши-
те противници по пакета “Мобилност”
ще разберат какво означава сухопътен
транспорт”. В момента 7 държави вече
са атакували пакета, очаква се към дело-
то да се присъединят Литва и Естония.
Важното е, че ЕК призна, че прилагане-
то се прави от националните компетент-
ни органи, което показа, че не може да

има в другите държави-членки произвол-
на контрола на пътя, каза транспортни-
ят министър.

Росен Желязков коментира и спеку-
лациите, че може да има ограничения за
пътуване, свързани с ваксинирането
срещу коронавирус. “Аз мисля, че в
рамките на Евросъюза, особено като се
казва, че ваксинирането зависи от воля-
та на всеки гражданин, принципът за
свободно движение не може да налага
такива изисквания. Това, разбира се, е
начин на авиокомпаниите да върнат
доверието, но ние имаме пътуване и по
въздух, и по суша, и по вода. Така че
подобни изисквания може да се налагат
и като мярка в рамките на общността
спрямо граждани на трети държави, но
в рамките на общността това може да е
само доброволно. Ние трябва да гледа-
ме европейското пространство като една
територия, с унифицирани изисквания,
така че в рамките му не може да се
налагат ограничения за свободното дви-
жение на хора”, каза Желязков.

Шефът на летище София напуска след скандал
молетните билети. През
октомври на сайта на Ле-
тище София се появи до-
кумент с подписа на
Paпoнджиeв, предвиждащ
сериозни промени в тари-
фата за 2021 г.: например
тaкca “пътни” пo мeждy-
нapoднa линия да се уве-
личи с над 60% - от 7,27
нa 11,66 eвpo (за дете oт
3,64 нa 5,83 eвpo), а тaкca
“cигypнocт”, кoятo cъщo
ce изчиcлявa нa пасажер,
да скочи почти двойно - с
94,6%. Въздушни превоз-
вачи, които търпят огром-

ни загуби заради коро-
накризата, директно за-
плашиха, че ще закрият
линиите си до София.
Министърът на транс-
порта Росен Желязков,
“принципал” на летище-
то, обяви, че е изнена-

дан от хода с таксите.
Драмата се разиграва

в момент, в който лети-
ще София се подготвя да
премине в частни ръце.
Договорът с концесионе-
ра “Соф Кънект” изрич-
но предвижда да не се

увеличават летищните
такси за 10 години на-
пред. Така шефът на сто-
личния аеропорт бе запо-
дозрян, че бърза да вдиг-
не тарифата, преди сдел-
ката с новия стопанин да
влезе в сила. Преди дни

вицепремиерът и ми-
нистър на туризма Ма-
рияна Николова съобщи,
че ГД “Гражданска
въздухоплавателна ад-
министрация” в Минис-
терството на транспор-
та е взела решение нива-
та на таксите за самолет-
ните компании да не се
променят през 2021 г. От
Министерството на
транспорта уточниха, че
Рапонджиев ще про-
дължи да изпълнява
задълженията си до на-
значаването на нов ди-
ректор. Той е изпълните-
лен директор на летище
София от май 2017 г.
Преди това 7 години е
бил директор на дирек-
ция “Сигурност” на ле-
тището. Има версия, че
той напуска, защото не е
успял да спечели конкур-
са за директорското мяс-
то на най-голямото граж-
данско летище у нас.

Близо 140 дни ще работим за държавата през 2021 г.
нат 38,2% от БВП на страната. След
възстановяването от предходната
криза в продължителен период - от
2013 до 2018 г., бюджетните при-
ходи са в рамките на 35-36% от
БВП. Нарастването сега показва, че
ролята на държавата в икономичес-
кия живот на страната се увеличава.
Това се потвърждава и от другата
голяма промяна - значително по-ви-
соките публични разходи и свърза-
ния с тях голям дефицит, който се
очаква да достигне 4,9 млрд. лв. през
2021 г. Само въпросните 4,9 мили-
арда се равняват на над 14 дни за
“отработване”. Това са допълнител-
ните дни, през които икономиката
щеше да работи само за бюджета,
ако трябваше да покрие и планира-
ния дефицит. Трансферите от ЕС на
практика ще спестят на българите
близо 12 дена работа за държавата.

Най-голямата тежест традици-
онно пада върху работещите бълга-
ри. Денят на данъчна свобода за ра-
ботещите настъпва по-късно, тъй
като върху тях пада и тежестта на
облагането върху доходите, в т.ч.
попълването на социално-осигури-
телните фондове. Въпреки безпре-
цедентния срив на стопанската ак-
тивност през първата половина на
изминалата година, работещите
българи са внесли повече данъци в
държавната хазна през 2020 г. в
сравнение с 2019 г. Въпреки някои
мерки за облекчаване на данъчното
бреме, например по-ниската ставка
за ДДС на определени стоки или
временни отстъпки при някои мест-
ни данъци и такси, в общия случай
българският данъкоплатец ще плати
повече данъци и през 2021 г.,
твърдят от ИПИ.
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Световните цени на хранителните стоки - най-високи от шест години

Маркират със стикери
транспортните
средства за храни

НАКРАТКО

Махат касовите апарати
при онлайн търговията

Националната агенция за при-
ходите и работодателските и
браншови организации ще предло-
жат до края на януари механизъм
за софтуерна фискализация в еле-
ктронната търговия. Работна
група, създадена от приходната
агенция, обсъжда механизъм за
алтернативна фискална отчет-
ност за е-магазините, съобщиха от
НАП. Обсъдено е дали НАП да бъде
фискален оператор или да има
посредници в процеса, изчисляване-
то на разходите и ползите за
бизнеса, както и методът на крип-
тиране и защита на данните, по-
давани към НАП чрез интернет.
Според НАП новият модел на от-
четност трябва да е облекчен, бърз
и удобен начин на отчитане на
оборотите. Софтуерната фиска-
лизация, освен да е лесна и евтина
за ползване от бизнеса, се очаква
да намали фискалните щети в
този сектор.

ББР купи имот
за над 3000 евро/кв.м

Държавната Българска банка
за развитие (ББР) е купила исто-
рически имот в центъра на София
за рекордните над 3000 евро/кв.м.
Тя е придобила централата на
“БНП Париба” на бул. “Цар Осво-
бодител” 2 в сделка за 11 млн.
евро в началото на декември, съоб-
щи capital.bg. За сравнение в края
на ноември бившата централа на
ДЗИ на бул.”Цар Освободител” 6
също смени собствеността си сре-
щу 10,85 млн. евро, което е около
866 евро/кв.м без ДДС. Продавач
на имота бе “Сердика пропъртис”
АДСИЦ с основен акционер Весела
Кюлева, а купувач “Мавели” - ком-
пания на собственика на “Хидро-
строй” Велико Желев. Двете сгра-
ди се намират в историческия
център на София - отдясно и
отляво на “Гранд хотел България”
в архитектурен ансамбъл, обявен
за паметник на културата. ББР е
платила за сградата, съседна на
централата й на ул. “Дякон Игна-
тий” 1, сумата от 21 514 130 лева
(11 млн. евро). От информацията
в Имотния регистър не става ясно
дали цената е с или без ДДС.
Сградата е с разгъната застроена
площ от 2836 кв.м, а земята под
нея е 612 кв.м, от които застроени
са 554 кв.м. По груби изчисления
това означава, че държавната ББР
я купува на цена 3100 евро или 3718
евро/кв.м без ДДС. Според източ-
ници от пазара на бизнес имоти
първоначален интерес към сграда-
та са проявили около 50 кандида-
та. На втория етап са останали
десетина. ББР е спечелила с най-
високата оферта. От държавна-
та банка не са коментирали моти-
вацията си за сделката.

Транспортните средства
на доставчиците на храни ще
се маркират със стикери. Те
са една от новостите, въведе-
ни с промените в Закона за
храните, приет в средата на
2020 г. С тях ще се увеличи
бюрокрацията за интернет
търговците на храни, както и
разходите.

След като малко преди
Нова година публикува про-
ектонаредбата за процедура-
та по регистрация и новите
изисквания към онлайн
търговците на храни, Мини-
стерството на земеделието,
храните и горите е готово и
с изискванията за издаване
на стикерите, с които ще се
маркират превозните средст-
ва, с които се транспорти-
рат храни.

Стикерът ще съдържа
надпис “Транспортно средст-
во за храни”, знак с логото
на Българската агенция за бе-
зопасност на храните със за-
щитни елементи, регистраци-
онен номер и буквено озна-
чение. Те ще се произвеждат
за еднократна употреба и ще
се увреждат необратимо при
отстраняване, пише в наред-
бата. Производител на стике-
рите ще се определи с обще-
ствена поръчка до един ме-
сец след влизането на норма-
тивния акт в сила. Стикерите
ще губят валидността си при
промяна на собствеността на
превозното средство и зали-
чаване на регистрацията му.
В този случай, ако превозно-
то средство ще продължи да
се ползва за транспортиране

на храни, ще трябва да се
премине през нова процеду-
ра за означаването му.

Глобалните цени на хра-
ните са достигнали шестго-
дишен връх през декември и
вероятно ще продължат да се
повишават през 2021 г., уве-
личавайки натиска върху
бюджетите на домакинства-
та, докато гладът в световен
мащаб нараства, предаде
“Блум-бърг”. Измерителят
на Организацията на обеди-
нените нации (ООН) за це-
ните на храните се е пови-
шил с 18% от май насам, тъй
като неблагоприятните мете-
орологични условия, прави-
телствените мерки за защита
на доставките и силното
търсене са помогнали за на-
растване на цените на сел-

скостопанските стоки от
зърнени култури до палмово
масло. Вероятно те ще се по-
вишат допълнително, про-
гнозират от Организацията
по прехрана и земеделие
(ФАО) към ООН.

Скокът на цените заплаш-
ва да стимулира по-широката
инфлация. Това е лоша нови-
на за потребители, чиито до-
ходи са намалени от кризата
от КОВИД-19, и добавя към
опасенията относно глобал-
ната продоволствена сигур-
ност, която е засегната от
конфликти и влошените ме-
теорологични условия. В
този момент виждаме повече
фактори, които тласкат све-
товните цени на храните на-
горе, каза Абдолеза Абасиан,
старши икономист във ФАО.

Не трябва да има трето удължаване на мораториума върху кредити
ЛЕВОН ХАМПАРЦУМЯН

Според банкера Левон
Хампарцумян не трябва да
има трето удължаване на кре-
дитния мораториум. Това се
разбра от неговите думи пред
БТВ. “Ние вече виждаме, че
за медицинската фаза на про-
блема като че ли има светлина
в края на тунела, има реше-
ние. Прекаленото удължаване

на мораториума ще има нега-
тивен ефект, защото фирми,
които са нежизнеспособни, и
с КОВИД и без КОВИД, няма
смисъл да ги дундуркаме”,
каза той.

“Има сегменти на иконо-
миката, които процъфтяват
въпреки кризата с коронави-
руса. Това са например онлайн

търговията и куриерските
фирми”, заяви Хампарцумян.
По думите му прогнозите за
влошаване на икономиката са
били надценени. Директните
вреди върху цялата икономи-
ка не са толкова тежки, колко-
то се очакваше, смята Хампар-
цумян. Има и сектори, които
са по-тежко засегнати като ту-

ризма и ресторантьорството,
но те бързо ще се възстановят
след кризата, прогнозира бан-
керът.

В ерата след коронакриза-
та банките ще са институции-
те, през които ще се канализи-
рат системите за подпомагане,
смята финансистът. При всич-
ки случаи ще се стигне до вло-

шаване на кредитните порт-
фейли на трезорите, но през
добрите години те са натрупа-
ли достатъчно буфери, които
ще им помогнат да преодолеят
трудностите, каза той.

Хампарцумян не очаква пан-
демията да причини забавяне в
процеса на присъединяване на
България към еврозоната.

СНИМКА ЕМИЛИЯ КОСТАДИНОВА

Въпреки че в началото на пандемията хората се презапасяваха
с хранителни стоки от първа необходимост, на годишна база
търговията с храни спада с над 14 на сто

Икономиката отново тръгна надолу
Българската икономика отново е по-

ела надолу през ноември. Статистиката
за предпоследния месец от 2020 г. по-
казва, че производството в България пак
тръгва надолу след месеци на бавно
възстановяване от първия локдаун в
страната. Търговията на дребно и стро-
ителството също отчитат спадове спо-
ред данните на НСИ.

Производството в България се свива с
5% на годишна база през ноември и с
1,5% спрямо месец по-рано. По-значите-
лен спад има в добивната промишленост
- 18,1% спад на годишна и 9,2% на месеч-
на база. И при производството на елект-
рическа енергия има 6,6% спад на годиш-
на и 0,8% на месечна база. На годишна
база намалява и производството на тютю-
неви изделия, но това е налице през по-
голямата част от 2020 г. Слабо намалява
и производството на хранителни изделия.

Съществено на месечна база - с 7,5%,
расте производството на лекарства. Про-
дукцията от текстилни изделия, облекло
и обувки се свива спрямо октомври с над
5%, като още през ноември бяха въведе-
ни ограничения при посещението на
магазините за тези стоки в големите
търговски центрове тип мол. В сравне-
ние с ноември 2019 г. обемът на продук-
цията е с двуцифрени спадове, като за
обувките - 29,5%, а за облеклото - 18,6%.

Търговията на дребно с тези стоки
също намалява с малко над 5% на месеч-
на база, а на годишна - с внушителните
25,4%. В същото време обаче онлайн
търговията продължава с рекордните
стойности и спрямо ноември 2019 г.
отбелязва ръст от 72%. От данните на
НСИ се вижда, че търговията на дребно
през ноември се свива с 6,4% спрямо
година по-рано. На годишна база най-
много се свива търговията с храни, на-

питки и тютюневи изделия - 14,4%, и с
автомобилни горива и смазочни матери-
али - с 15,8%. Продажбите на дребно с
фармацевтични стоки на годишна база се
увеличават с 12%.

Въпреки че строителният сектор на
практика не бе засегнат от рестрикции-
те, свързани с пандемията, ситyaциятa
там също е нeгaтивнa. През ноември
oбeмът нa пpoдyкциятa нaмaлявa с 4,1%
на годишна и 0,4% нa мeceчнa бaзa.
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Тримата ще обсъдят спазването на примирието
и мерки по нормализирането на живота в Карабах

В Скопие разобличиха
антибългарска лъжа

СНИМКА БГНЕС

Германци участваха в демонстрация в Берлин в памет на революционерите Карл Карл Либкнехт
и Роза Люксембург. Маршът им до централното гробище в германската столица бе по повод
годишнината от гибелта на двамата легендарни леви политици, убити на 15 януари 1919 г.

Путин събира Алиев
и Пашинян в Кремъл

Ердоган: Бъдещето
на Турция е в ЕС

СНИМКА БГНЕС

Индонезийски военен водолаз
вади останка от пътническия
самолет “Боинг”, който в събота
падна в Яванско море малко
след излитането му от летището
на столицата Джакарта за
провинция Западен Калимантан.
Загинали са всичките 62 души
на борда му, включително 10 деца.
Останките от самолета и телата
са открита на дълбочина от около
23 метра. На височина 3350
метра машината внезапно
започнала да пада и се разбила
в морето за около минута

Тристранни разговори между руския
президент Владимир Путин, азербайд-
жанския президент Илхам Алиев и ар-
менския премиер Никол Пашинян ще се
проведат в понеделник, 11 януари, в
Москва по инициатива на руския лидер.
Страните ще обсъдят изпълнението на
споразумението за примирие от 9 номе-
ври, както и стъпки за разрешаване на
проблемите в региона, съобщи пресслуж-
бата на Кремъл. Специално внимание ще
бъде обърнато на помощта за жителите
на райони, засегнати от военните дейст-
вия, както и върху деблокирането и раз-
витие на търговски, икономически и
транспортни връзки. Предвиждат се и
отделни разговори на Владимир Путин с
Илхам Алиев и Никол Пашинян.

Арменската страна планира да по-

вдигне въпроси за връщането на воен-
нопленници, издирването на телата на
загинали военнослужещи, както и изяс-
няване на съдбата на изчезналите. Това
написа във Фейсбук правителственият
говорител Мане Геворгян. Според него
дневния ред на срещата има и иконо-
мически характер. Става дума за от-
криването на регионални комуника-
ции, осъществяването на международ-
ни превози на товари, включително от
Армения до Русия и Иран, както и от
централните райони на Армения до
региона Сюник.

Най-острият въпрос между Ереван и
Баку в периода на примирието е издир-
ването на изчезнали лица от конфликта
в Нагорни Карабах, пламнал на 27 сеп-
тември 2020 г. Тази тема обсъдиха на-

скоро ръководителите на служите за
сигурност на двете страни Армен Аба-
зят и Ари Нагиев, срещнали се в неут-
рална гранична зона. Те разискваха и
въпроса за размяна на затворници. Пре-
ди това Ереван обвини Баку, че използ-
ват арменски военнопленници като за-
ложници за постигане на политическите
си цели. Причината бе, че в Азербайд-
жан започна процес срещу арменски
военнопленници, които според Баку
били пленени в престрелки, станали след
9 номеври или в нарушение на прими-
рието. Ереван обаче контрира, че нару-
шението е извършено от Азербайджан,
чиито части предприели настъпление
срещу няколко села цял месец след при-
мирието от 9 ноември, по време на ко-
ето били пленени арменските войници.

Партията ВМРО-НП на бившия премиер Любчо Георгиев-
ски разобличи поредната антибългарска лъжа на проюгослав-
ските медии на ВМРО-ДПМНЕ. “Поне веднъж годишно, в стила
на старата пропаганда, се появяват текстове с намерение да
напомнят на македонските граждани, че през 1944 г. българските
фашисти опожаряват църквата “Рождество на Пресвета Богоро-
дица” в Скопие. Фактите, за съжаление, говорят обратното.
Църквата има над 100 години доказана традиция на привърза-
ност към Българската екзархия, в нея е първото българско църков-
но-славянско училище в Скопие и Българското педагогическо
училище, в което е учил Тодор Александров, а директор е бил
Христо Матов. След референдума през 1870 г., когато хората от
Скопие масово декларират принадлежността си към Българската
екзархия, същата църква става седалище на официално първия
български епископ в Скопие. Самата църква е обявена за кате-
дрална църква от българските власти, да не говорим за еписко-
пите, преминали през нея, се казва още в изявлението на ВМРО-
НП. Вярно е, че българските фашисти бяха много лоши хора, но
не бяха глупаци, за да изгорят най-голямото доказателство за
присъствието си в Скопие”, подчертава ВМРО-НП. Посочва се,
че документираният пожарът е чист битов инцидент.

Турция вижда бъдещето
си в ЕС, заяви президентът
Реджеп Ердоган във видео
разговор с лидерката на Ев-
рокомисията Урсула фон дер
Лайен, съобщи РИА-Ново-
сти. “Най-важният инстру-
мент, който може да се из-
ползва на първия етап от
позитивна програма в отно-
шенията между Турция и ЕС,
е подновяването на миграци-
онното споразумение, а 2021
г. предлага нова ефективна
среда за сътрудничество в
областта на миграцията”, по-
сочи турският президент. Ер-
доган подчерта, че е необхо-
димо да се актуализира Мит-
ническият съюз с ЕС, да се
осигури безвизов режим за

турските граждани, да се
предприемат стъпки в прего-
ворите за членството на Тур-
ция в ЕС, да се възстанови
взаимното доверие и да се
сложи край на дискримина-
ционните действия и ретори-
ка спрямо Турция, гласеше
съобщението на офиса му.
Той заяви още, че Турция
иска да отвори нова страни-
ца в отношенията с ЕС през
новата година, но изминала-
та година бе белязана от ка-
призите на някои членове на
ЕС и изкуствените проблеми,
които те създадоха в отноше-
нията с Анкара. Ердоган на-
стоя да се възобновят редов-
ните срещи на високо равни-
ще между Турция и ЕС.

Лукашенко обяви кога ще е
готова новата конституция

Проекта за нова конституция на
Беларус може да бъде готов към края
на 2021 година, а след това ще има
референдум, заяви беларуският пре-
зидент Арександър Лукашенко в ин-
тервю за телевизия “Россия-1”. Той
каза още, че Светлана Тихановска не
е самостоятелна политическа фигу-
ра, дейността й се насочва и финан-
сира от чужбина. По думите му
става въпрос за спецслужбите на
Литва, Полша, ръководени от САЩ.
Създаден е център край Варшава с
над 100 души, оттам кукловодите
дърпат конците, каза Лукашенко.

55 мигранти спасени
в морето край Албания

Сирийски мигранти бяха спасе-
ни край Вльора от албанската
брегова охрана, след като бяха
блокирани с часове в зимните води
на Адриатическо море при опит да
достигнат Италия. Те са прекара-
ли с надуваема лодка в морето над
три часа. 16 от тях, включително
три деца, са настанени в болница,
останалите ще бъдат преместени
в мигрантски център.

Нов трус в Хърватия

Ново земетресение с магнитуд
от 4,5 степен разлюля Хърватия 22:30
часа местно време в събота. Епи-
центърът е регистриран на 60 кило-
метра от Загреб. Трусът е усетен в
Белград и в северозападната част на
Босна и Херцеговина. Няма информа-
ция за жертви и разрушения.

Зимата погуби
четирима испанци

Най-малко четирима души заги-
наха от бурята “Филомена, придру-
жена от снеговалежи, ураганни ве-
трове и дъждове, стоварили се върху
голяма част от Испания. В Мадрид
нивото на снежната покривка
надхвърля 50 см, столичното летище
Барахас е парализирано от петък, в
някои райони са спрени градските
електрички, а автобусите изобщо не
се движат. Според властите това
е най-лошата буря ог 50 години.
Столичанка роди в семейната кола
на път за болницата, след като бърза
помощ не можа да стигне до дома
й. В същото време полицията тряб-
ваше да разпръсне стотици млади
столичани, излезли на столичен пло-
щад да се замерят със снежни топки.
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Американският вицепрези-
дент Майк Пенс не изключва
възможността да се прибегне до
25-ата поправка на Конститу-
цията на САЩ, за да бъде отст-
ранен президентът  Доналд
Тръмп, съобщава Си Ен Ен.

Екипът на Пенс се надява,
че няма да му се налага да апе-
лира за недееспособността на
Тръмп, както е предвидено в
поправката, тъй като заедно
със започването на процедура-
та за импийчмънт, за която
настоява Демократическата
партия, това може да провоки-
ра допълнителни рискове за
сигурността на страната.

Лидерите на Демократичес-
ката партия в Конгреса заяви-
ха, че са готови да започнат от-
страняване на президента за
предполагаемо подбуждане към
размирици. Предложението ще
бъде обсъдено в Камарата на
представителите в понеделник.
Двама министри от кабинета
Тръмп подадоха оставки в знак
на протест. Според източници
на Си Ен Ен, Пенс не изключва,
ако поведението на Тръмп “ста-
не още по-малко предсказуемо”,
да поеме поста на държавен
глава. 25-та поправка предвиж-
да вицепрезидентът да заеме
мястото на президента, при

предсрочно прекратяване на
президентските правомощия
или негова недееспособност.

Междувременно американ-
ските власти идентифицираха

участниците в щурма на Капи-
толия на 6 януари, като някои
от тях са загубили или напусна-
ли работата си. Маркетингова
компания съобщи, че е съкрати-

ла служител, чиято самоличност
е установена по фирмената
значка, след като полицията
публикува снимки на десетки
хора, издирвани за безредиците.

В съобщение на компанията се
казва, че служителите имат пра-
во на свободно изразяване, но
не могат да работят в нея, ако
“проявяват опасно поведение,
което застрашава здравето и бе-
зопасността на другите”. Рабо-
тата си е загубил и адвокат от
Тексас. Преподавател съобщи,
че е напуснал доброволно коле-
жа си, след като публикува кли-
пове от атаката, които нарече
“мирно събрание, основано на
Първата поправка”.

Власти задържаха и повдиг-
наха обвинение срещу
Джейкъб Антъни Чансли, кой-
то беше заснет в Конгреса с
меча шапка с рога и копие.
Чансли беше сниман на трибу-
ната в Конгреса на 6 януари.
Той е обвинен в умишлено вли-
зане в зона с ограничен достъп,
без правно основание и в на-
силствено проникване и нару-
шаване на обществения ред.

Социалните мрежи Туитър
и Фейсбук анулирха достъпа на
Тръмп до тях. Сблъсъци между
негови привърженици и против-
ници имаше в събота в кали-
форнийския град Сан Диего.
Напрежението възникна заради
неразрешена от полицията де-
монстрация на тръмписти, пре-
срещнати от противници на
президента. До сериозни инци-
денти не се стигна.

Вицепрезидентът Пенс допуска
отстраняването на Тръмп
Участници в атаката срещу Капитолия уволнени от работа

ОБЯВА

“˙„ Ò Ú‡ÈÌÓ Ì‡‰‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÓÚ‰‡‚‡ÌÂ ÔÓ‰
Ì‡ÂÏ Ì‡ ˜‡ÒÚ ÓÚ ËÏÓÚ Ò Ë‰ÂÌÚËÙËÍ‡ÚÓ
07079.614.388 - ÔÛ·ÎË˜Ì‡ ‰˙Ê‡‚Ì‡ ÒÓ·ÒÚ-
‚ÂÌÓÒÚ, ÒÚÓÔ‡ÌËÒ‚‡Ì ÓÚ ¿œ» - Œ·Î‡ÒÚÌÓ
Ô˙ÚÌÓ ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂ ¡Û„‡Ò, ÔÂ‰ÒÚ‡‚Îˇ‚‡˘ ÔÓ-
ÏÂ˘ÂÌËÂ Á‡ ‡‰ÏËÌËÒÚ‡ÚË‚ÌË ÌÛÊ‰Ë, Ì‡ıÓ-
‰ˇ˘Ó ÒÂ ‚ Ì‡ ÚÂÚË ÂÚ‡Ê, Îˇ‚ ÍÓË‰Ó ‚
‡‰ÏËÌËÒÚ‡ÚË‚Ì‡Ú‡ Ò„‡‰‡ Ì‡ Œ·Î‡ÒÚÌÓ
Ô˙ÚÌÓ ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂ - ¡Û„‡Ò, Ì‡ ÛÎ. ì÷‡Ë-
„‡‰ÒÍ‡î π 30, ÔÂ‰ÒÚ‡‚Îˇ‚‡˘Ó ÒÚ‡ˇ π 306,
Ò ÔÎÓ˘ ÓÚ 19,17 Í‚. Ï, ‚Â‰ÌÓ Ò 2,90 Í‚. Ï
Ë‰. ˜. ÓÚ Ó·˘ËÚÂ ˜‡ÒÚË Ì‡ Ò„‡‰‡Ú‡, Ò Ô˙‚Ó-
Ì‡˜‡ÎÌ‡ Ú˙ÊÌ‡ ÏÂÒÂ˜Ì‡ Ì‡ÂÏÌ‡ ˆÂÌ‡ ‚
‡ÁÏÂ Ì‡ 100,00 (ÒÚÓ) ÎÂ‚‡, ·ÂÁ ƒƒ— ËÎË
120,00 (ÒÚÓ Ë ‰‚‡‰ÂÒÂÚ) ÎÂ‚‡ Ò ‚ÍÎ. ƒƒ—.

—ÓÍ Á‡ ÓÚ‰‡‚‡ÌÂ ÔÓ‰ Ì‡ÂÏ - 5 /ÔÂÚ/
„Ó‰ËÌË, Ò˜ËÚ‡ÌÓ ÓÚ ‰‡Ú‡Ú‡ Ì‡ ÔÓ‰ÔËÒ‚‡ÌÂ Ì‡
ÔËÂÏÓ-ÔÂ‰‡‚‡ÚÂÎÌËˇ ÔÓÚÓÍÓÎ, Ò˙„Î‡ÒÌÓ
‰Ó„Ó‚Ó‡ Á‡ Ì‡ÂÏ.

÷ÂÌ‡ Ì‡ Ú˙ÊÌ‡Ú‡ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ˆËˇ - 20,00
Î‚.

ƒÂÔÓÁËÚÌ‡Ú‡ ‚ÌÓÒÍ‡ Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ ‚ Ú˙„‡
Á‡ Ó·ÂÍÚ‡ Â ‚ ‡ÁÏÂ Ì‡ 5% ÓÚ Ì‡˜‡ÎÌ‡Ú‡
Ú˙ÊÌ‡ ˆÂÌ‡.

 ‡ÈÌËˇÚ ÒÓÍ Á‡ ÔÓ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Á‡ˇ‚ÎÂ-
ÌËˇÚ‡ Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ ‚ Ú˙„‡ Â 17:00 ˜. Ì‡
10.02.2021 „.

“˙„˙Ú ˘Â ÒÂ ÔÓ‚Â‰Â ÓÚ 10:00 ˜‡Ò‡ Ì‡
11.02.2021 „. ‚ Ò„‡‰‡Ú‡ Ì‡ Œ·Î‡ÒÚÌÓ Ô˙ÚÌÓ
ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂ ¡Û„‡Ò, ÛÎ. ì÷‡Ë„‡‰ÒÍ‡î π 30,
ÂÚ‡Ê 1, Á‡ÒÂ‰‡ÚÂÎÌ‡ Á‡Î‡ /ÒÚ‡ˇ π 104/.

¬ ÒÎÛ˜‡È, ˜Â Ú˙„˙Ú ÌÂ ÒÂ Ò˙ÒÚÓË, ÔÓ‚ÚÓ-

ÂÌ Ú˙„ ˘Â ÒÂ ÔÓ‚Â‰Â Ì‡ 15.02.2021„. ÓÚ
10:00 ˜. ‚ Ò„‡‰‡Ú‡ Ì‡ Œ·Î‡ÒÚÌÓ Ô˙ÚÌÓ ÛÔ-
‡‚ÎÂÌËÂ - ¡Û„‡Ò, ÛÎ. ì÷‡Ë„‡‰ÒÍ‡î π
30, ÂÚ‡Ê 1, Á‡ÒÂ‰‡ÚÂÎÌ‡ Á‡Î‡ /ÒÚ‡ˇ π 104/
, ÔË Ò˙˘ËÚÂ ÛÒÎÓ‚Ëˇ.

 ‡ÈÌËˇÚ ÒÓÍ Á‡ ÔÓ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Á‡ˇ‚ÎÂ-
ÌËˇÚ‡ Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ ‚ ÔÓ‚ÚÓÌËˇ Ú˙„ Â 17:00
˜. Ì‡ 12.02.2021 „.

“˙ÊÌ‡Ú‡ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ˆËˇ ÒÂ ÔÓÎÛ˜‡‚‡ ‚ÒÂ-
ÍË ‡·ÓÚÂÌ ‰ÂÌ ÓÚ 08:30 ‰Ó 17:00 ˜. ÓÚ ‰‡Ú‡
11.01.2021 „. ‰Ó 10.02.2021„. ÓÚ Œ·Î‡ÒÚÌÓ
Ô˙ÚÌÓ ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂ „. ¡Û„‡Ò, ÛÎ. ì÷‡Ë-
„‡‰ÒÍ‡î π30, ÂÚ‡Ê 1, ÒÚ‡ˇ 103, ÒÎÂ‰ ÔÂ‰-
ÒÚ‡‚ˇÌÂ Ì‡ ÔÎ‡ÚÂÊÂÌ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ Á‡
ÌÂ‚˙Á‚˙˘‡ÂÏ‡ ÒÛÏ‡ ÓÚ 20.00 Î‚., ‚ÌÓÒË-
ÏË ÔÓ ·‡ÌÍÓ‚‡Ú‡ ÒÏÂÚÍ‡ Ì‡ Œœ” ¡Û„‡Ò:

IBAN BG83UNCR 9660 3114 7556 13,
BIC:UNCRBGSF,
”Õ» –≈ƒ»“ ¡”À¡¿Õ  ¿ƒ ¡”–√¿—.
ƒÂÔÓÁËÚ Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ ‚ Ú˙„‡ ‚ ‡ÁÏÂ Ì‡

6.00 /¯ÂÒÚ/ ÎÂ‚‡, ÔÂ‰ÒÚ‡‚Îˇ‚‡˘Ë 5% ÓÚ
Ì‡˜‡ÎÌ‡Ú‡ Ú˙ÊÌ‡ ˆÂÌ‡, ÒÂ ‚Ì‡Òˇ ÔÓ ·‡ÌÍÓ‚
Ô˙Ú ÔÓ ÒÏÂÚÍ‡:

IBAN BG58UNCR 9660 3314 7556 10
BIC UNCRBGSF
”Õ» –≈ƒ»“ ¡”À¡¿Õ  ¿ƒ ¡”–√¿—

”ÒÎÓ‚ËˇÚ‡, Ì‡ ÍÓËÚÓ Úˇ·‚‡ ‰‡ ÓÚ„Ó‚‡-
ˇÚ Í‡Ì‰Ë‰‡ÚËÚÂ ‚ Ú˙„‡, ‰ÓÍÛÏÂÌÚËÚÂ, ÍÓË-
ÚÓ Úˇ·‚‡ ‰‡ ÔÓ‰„ÓÚ‚ˇÚ Ë ÔÂ‰ÒÚ‡‚ˇÚ, Í‡ÍÚÓ
Ë ÔÂ‰ÎÓÊÂÌËÂÚÓ Á‡ Ì‡ÂÏÌ‡ ˆÂÌ‡, Ò‡ ÔÓ-
‰Ó·ÌÓ ÓÚ‡ÁÂÌË ‚ Ú˙ÊÌ‡Ú‡ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ˆËˇ.

¿„ÂÌˆËˇ ìœ˙ÚÌ‡ ËÌÙ‡ÒÚÛÍÚÛ‡î /¿œ»/, Ì‡ ÓÒÌÓ‚‡ÌËÂ ˜Î. 44, ‡Î. 1 ÓÚ œœ«ƒ—, ‚˙‚
‚˙ÁÍ‡ Ò ˜Î. 16, ‡Î. 2 Ë ˜Î.19, ‡Î.1 ÓÚ «‡ÍÓÌ‡ Á‡ ‰˙Ê‡‚Ì‡Ú‡ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌÓÒÚ /«ƒ—/, ˜Î.24,
‡Î.1 ÓÚ «‡ÍÓÌ‡ Á‡ Ô˙ÚË˘‡Ú‡, ˜Î. 13, ‡Î.1 ÓÚ œ‡‚ËÎÌËÍ‡ Á‡ ÔËÎ‡„‡ÌÂ Ì‡ «‡ÍÓÌ‡ Á‡
‰˙Ê‡‚Ì‡Ú‡ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌÓÒÚ /œœ«ƒ—/, Í‡ÍÚÓ Ë –Â¯ÂÌËÂ Ì‡ ”Ô‡‚ËÚÂÎÌËˇ Ò˙‚ÂÚ Ì‡ ¿œ»,
Ó·ÂÍÚË‚Ë‡ÌÓ ‚ œÓÚÓÍÓÎ π 26737/20 ÓÚ Á‡ÒÂ‰‡ÌËÂ, ÔÓ‚Â‰ÂÌÓ Ì‡ 01.12.2020 „.

Œ¡fl¬fl¬¿

ÀËˆÂ Ë ÚÂÎÂÙÓÌ Á‡ ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ: flÌ‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡ - ÚÂÎ. 0876 255 613

СНИМКА БГНЕС

Служители подготвят капитолийската Ротунда за предстоящата на 20 януари
иногурация на Джоузеф Байдън. Ротундата е представително фоайе със статуи
на видни представители от отделните щати. На 6 януари то бе завзето
от развилнелите се погромаджии, които се снимаха сред неговите стени

Рекорд на починали от КОВИД-19
15 000 души са починали в света

от КОВИД-19 в събота, което е ре-
корд от началото на пандемията,
съобщи Световната здравна органи-
зация. С тях жертвите стигнаха 1,9
милиона.

Новите инфекции вече са по 800
000 дневно. В Европа случаите вече
са 28 млн, а жертвите - 622 000, като
6000 са починали в събота.

За експертите влошаването се
дължи на неспазване на ограничения-
та по Коледа.

Във Великобритания епидемията
се разраства, въпреки мерките. Кметът
на Лондон обяви извънредно положе-

Президентски избори
и референдум в Киргизия

Над 3,5 млн. киргиз-
ски гласоподаватели ще
определят в неделя на
предсрочни избори кой
ще е следващият държа-
вен глава. До тези избо-
ри се стигна заради ма-
совите вълнения от пре-
дишния вот пред октом-
ври 2020 г., довели до
оставката заради избор-
ни измами на избрания
тогава Соронбай Жеен-
беков. Сега от 17-те
кандидати фаворитът е
действащият премиер

Садир Джапаров. Про-
тестите през октомври
доведоха до анулиране
на присъдата му заради
отвличане на губерна-
тор. Недоволството го
изстреля до премиер-
ския пост. Присъдата
на Джапаров бе свърза-
на с кампанията му в
началото на 2010 г. за
национализиране на ги-
гантската златна мина,
експлоатирана от канад-
ската компания. Сега
той заяви, че иска само

печалбите от мината да
се разпределят справед-
ливо. В кампанията си
Джапаров наблегна на
традициите и обещания
за удвояване на доходи-
те и на разходите за
здравеопазване. “Русия е
нашият стратегически
партньор”, каза той при
гласуването в столицата
Бишкек. Референдумът
пък трябва да определи
дали страната ще бъде
президентска или парла-
ментарна република.

ние заради риск от препълване на бол-
ниците. 94-годишната кралица Елиза-
бет II и съпругът й бяха ваксинирани
по време на кампания кампания за
имунизиране на над 80-годишните.

Франция удължи вечерния час в 10
департамента, като забраната за изли-
зане е от 18 ч. Премиерът Жан Кас-
текс съобщи, че епидемията не от-
слабва, а се усилва.

В Австрия учениците ще се тест-
ват безплатно всяка седмица като ус-
ловие за възобновяване на присъстве-
ните занятия. Купени са 5 млн. бързи
тестове. При положителен резултат
ще се прави и PCR.
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СВЕТОВЕН ДЕН НА ДУМАТА “БЛАГОДАРЯ”.

Предложен е през 1994
г. от родения в Илинойс
Ейдриън Сиукс Купър-
сми. Произходът на
“най-учтивия” празник
не е известен, но се смя-
та, че идеята се е зародила в международна ком-
пания, която е искала да увеличи продажбите си.
Вероятно от благодарствени картички и подаръ-
ци. “Благодаря” е най-простото послание.

1567 - В ЛОНДОН СА ИЗТЕГЛЕНИ ПЕЧАЛБИ-
ТЕ ОТ ПЪРВАТА ДЪРЖАВНА ЛОТАРИЯ. Въпреки
че данни за подобие на
лотарии съществуват
от 205-187 г. пр.Хр., ко-
гато средствата от
тях били използвани от
китайските династии
за финансиране на голе-
ми проекти като Великата китайска стена, офи-
циално през 1566 г. кралица Елизабет I в Англия
благославя начинанието. Постъпленията от лота-
рията са използвани за изграждане на убежища,
защитни съоръжения и др.

1862 - УМИРА ДИМИТЪР МИЛАДИНОВ,
ВЪЗРОЖДЕНСКИ ПРОСВЕТИТЕЛ (Р. 1810 Г.).
Книжовник, фолклорист и борец
за национална независимост. Ос-
новната му заслуга е събиране-
то и издаването на сборник с ав-
тентични български народни пес-
ни от Македония под заглавието
“Български народни песни” (юни
1861 г., Загреб, заедно с брат си
Константин Миладинов). Зара-
ди родолюбивата си дейност е
преследван от гръцкото духовенство. Обявен за
“царски душманин” и арестуван от турските вла-
сти. Лежи в затворите в Охрид, Битоля, Солун и
Цариград, където умира.

1918 - РАЖДА СЕ ЕДУАРД МЪРФИ, АЕРОКОС-
МИЧЕСКИ ИНЖЕНЕР (УМИРА 1990 Г.). Става
световноизвестен с
формулирането на Зако-
на на Мърфи. Според
него между две равно
вероятни събития по-ве-
роятно е онова, което би
довело до по-неблагопри-
ятен резултат за наблюдаващия. Класическата му
формулировка гласи: “Всичко, което може да се
повреди, се поврежда.” Съществуват многобройни
формулировки на подобни “закони”, наречени съби-
рателно “закони на Мърфи”.

1960 - В СССР Е СЪЗДАДЕН ПЪРВИЯТ В СВЕ-
ТА ЦЕНТЪР ЗА ПОДГОТОВКА НА КОСМОНАВТИ.
Решението е взето в
края на 1959 г. На 11
януари 1960 г. е обособе-
на специална армейска
част 26266, натоварена
с тази задача. Впослед-
ствие тази част е пре-
образувана в Център за подготовка на космонав-
ти. От 1995 г. центърът носи името на първия
космонавт в света Юрий Гагарин.

2008 - УМИРА СЪР ЕДМЪНД ПЪРСИВАЛ ХИ-
ЛАРИ, НОВОЗЕЛАНДСКИ АЛПИНИСТ (Р. 1919 Г.).
Той и шерпът Тенсинг
Норгей са първите
хора, които се изкачват
на връх Еверест и се
завръщат благополучно
- подвиг, който те осъ-
ществяват на 29 май
1953 г. Двамата пре-
карват на върха 15 минути. Хилари прави снимка
на Тенсинг, който оставя шоколади в снега като
дар към боговете, и забива четири флага - на Ве-
ликобритания, Непал, Нова Зеландия и ООН. Сним-
ка на Хилари няма поради неумението на Тенсинг
да борави с фотоапарата.

Затрай поне!

Натруфените приказ-
ки и хвалби на Борисов
за “добре свършена рабо-
та” все повече звучат като
гротеска, а фаловете му
преследват джипката.
Няма и десет дни, откак-

то с ръце в джобове като
деребей се разходи по
пътя към Рилския манас-
тир и изсипа куп нелепи-
ци как искал “тук да е
като картичка, като дой-
дат хората да се покло-
нят на тази Света обител,
да няма неизкусурено
нещо”. И хоп... срутище
(?!). На “метеното”.

Не че има такава дума
в българския език, но род-
ните чиновници и нея са
измислили. Та от АПИ
оправдаха “срутището” с
това, че ако не бяха ук-
репвали терена, то щяло
да е още по-голямо. По-
хвално! Само че не-
кадърно свършената ра-

бота струва на данъко-
платеца някакви 6 милио-
на, с които цяла китайска
стена можеше да бъде
вдигната. Но явно нищож-
на част от парите са из-
ползвани по предназначе-
ние. За тази досадна по-
дробност от пейзажа оба-
че никой не говори.

В този ред на мисли
да добавим още един при-
мер за “екстра качестве-
ната работа”, свършена
от ГЕРБ - за протеклата
нова метростанция “Хад-
жи Димитър” в столица-
та от един никакъв дъжд
преди ден и поставените
кофи край стълбището до
влаковата линия. Бих по-

питал коя ли метростан-
ция не тече. Това трябва
да го регистрираме в ЕС
като запазена марка. И
трябва ли да се чудим,
след като е гарантирано
от Гражданите за едно-
лично разграбване на
България, известни като
ГЕРБ.

А премиерът - слънце
да го бяха посъветвали да
си затрае поне малко.
Защото Бойковщината,
която вилнее повече от
десет години, превърна
цялата страна в голямо
Срутище. И, както е
тръгнало, ще довършат
държавата, ако не бъдат
изгонени с камъни.

Валентин ГЕОРГИЕВ

Голямото пляскане
От стр. 1

Все още не е излязъл
да го обясни, но сигур-
но ще е нещо от типа: не
съм тук, за да ме одоб-
ряват или харесват 90 на
сто от хората, а за да
громя олигарсите и
престъпността. Как още
не са ни казали, че тези,
които не го харесват, са
същите, които му пречат.
И че важното е не мно-
зинството да го харесва,
а тези, които си го из-
браха.

Странно защо всички
се правят, че не са проче-
ли и писмото на съпруга-
та на председателя на
Върховния касационен
съд Лозан Панов до Бой-
ко Борисов, в което тя
напомня за своя среща с
премиера през 2014 г. и
изречените тогава от него

думи: “Без Пеевски нищо
не можеш да правиш в
тази държава, знаеш кой
владее съдебната систе-
ма”. Наистина ли “Пеев-
ски е “смокиновият лист”,
с който Борисов прикри-
ва “безобразията на нена-
ситното си его”?

Не е странно само, че
властта мълчи за тези
крупни “успехи”. Опитва
всячески да ги игнорира,
неглижира, заобиколи,
делийтне. Не ги поства
във фейсбук, не ги туит-
ва, даже не прекъсва пре-
сконференции, за да ги
изхрачи. Сигурно крои
как да ги пришие на пре-
зидента Радев, на БСП, на
протестиращите...

Липсата на овации и
на клипчета в социални-
те мрежи е знак, че Той
се готви за голямото...
пляскане. А то изисква

мобилизация на усилия-
та - да се запази това,
което гарантира не про-
сто оцеляването на мо-
дела, а спасяването на
трите акули. Ако сделка-
та “Борисов-Пеевски”
все още е добра, както
твърди съпругата на
съдия Панов.

Ако сделката обаче
вече има изгледи да не е
добра, ще трябва да се
подсигурим за онзи мо-
мент, в който могат да ни
издебнат отзад. Такава е
логиката на бухалките.
Подсигуряването започ-
на в края на 2020 г. Не
им стига един Гешев, за-
щото не е ясно докога ще
е “балансиран” спрямо
двете страни. Защо да не
измъдрят още един като
него, на когото лично
босът да нарежда, а не да
се моли на посредник.

Така ще е по-спокоен, че
ортакът няма да го
изпързаля. Ще мине ли
номерът? Ще се остави
ли ортакът да бъде неут-
рализиран? Босът е по-
ставил задачата и иска
работата да бъде свърше-
на - независимо как и с
какви последици. Логика-
та “аз съм прост” е така-
ва. Клакьорите работят.
И първи ще “отнесат
плувката”. За жалост,
това означава, че в след-
ващите месеци и дори го-
дина, ако ГЕРБ останат
на власт, сме обречени на
безвремие и бездействие
в правосъдната система.

Всичко е заради голя-
мото пляскане. Остава да
разберем къде ще е
българската Капитолия.
Защото безумието и Не-
говият свят могат да ни
докарат дотам.

Вълк в кошарата

С всеки ден мнозин-
ството българи доказва
колко е късопаметно.
Масите прощават без-
крайните гафове на Бо-
рисов и ГЕРБ, преглъщат
клакьорството на “патри-
отите”, затварят си очи-
те за слабостите на оста-
налите. И на избори си
поръчват “още от също-

то”, колкото и да е про-
киснала манджата герба-
джийска. От късопамет-
ността е решил да се
възползва и един доско-
рошен любимец на ГЕРБ,
основател на партията,
кадровик и организацио-
нен спец - Цветан Цвета-
нов. Засили се той да се
връща във властта и из-
веднъж “прозря” колко
лоши са бившите му
съратници. Абсурдно е
точно Цветанов да иска
“честни и справедливи
избори”. Не успя да ги
осигури, когато бе вътре-
шен министър, та сега ли?

Цветанов предлага
предизборно ротацион-
но въртене на областни-
те шефове на МВР. Така
щели да се прекъснат
“зависимостите и опре-

делени други интереси”.
Този ход щял да е спи-
рачка за купения вот по
гетата. Знае Цветанов,
нали той “смаза” моде-
ла. Той обичаше да оби-
каля полицейските уп-
равления, особено по
предизборни кампании.
Разговаряше с тези, кои-
то сега нарича “зависи-
ми”, а и сам назначи го-
ляма част. Докато бе във
властта, всички избори
му се виждаха честни,
броенето на резултати -
перфектно, изборното
законодателство - задо-
волително. Днес обаче
Цветанов е “опозиция”
и се налага да влезе в
парламента без изборна-
та машина на ГЕРБ, без
властовите назначения в
полицията и без послуш-

ковци в секционните
комисии... Наложи му се
рязко да признае колко
много са възможности-
те за манипулации на
вота. Сега се загрижи за
честността на изборите.
Като вълка за стадото в
кошарата...

Цветанов, нагъл си!
Недей да плачеш от нече-
стния изборен процес,
защото като депутат,
министър и виден герба-
джия сам се възползваше
от практиката. С твоите
камъни - по твоята глава.
Лошото е, че твоите ма-
нипулации орязаха из-
борните резултати на
читави и отговорни хора.
Не ни трябва още от
същото, оттегли се и не
се прави на честен, не ти
отива!

Павлета ДАВИДОВА
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Евтин популизъм, тяснопар-
тийни интереси, лобизъм, мас-
кирани като “патриотизъм” и
гарнирани с некомпетентност,
белязаха и през 2020 г. законо-
дателната дейност на ВМРО и
НФСБ. Националистическите
партии на Красимир Каракача-
нов и Валери Симеонов - коа-
лиционни партньори на ГЕРБ в
управлението, продължиха да
произвеждат скандали с безум-
ните си законодателни идеи. Но
шумните провокации явно са
търсен ефект за патриотарите,
чиито рейтинг се сгромоляса за
четири години във властта и
едва ли ще влязат в следващия
парламент. Много от абсурдни-
те им регулации нямат за цел
дори да стигнат до пленарната
зала, с тях се преследват попу-
листки електорални задачи -
лъскане на имидж преди набли-
жаващите избори.

Патриотична
опаковка

Законите на “Обединени па-
триоти” не се открояват с про-
фесионализъм и задълбоченост,
не създават ред, не решават
държавни, човешки и бизнес
проблеми. Напротив - където са
пипнали, следва хаос (например
“закона за шума” на Симеонов).
Този целенасочен хаос се про-
извежда от бездарни безотго-
ворници, изпразнили понятието
“патриот” от съдържание. Уп-
ражненията на ВМРО в законо-
дателната сфера са по-лесно
смилаеми националистически
теми, стигащи според случая до
шовинизъм: преекспонират
българщината; развяват като
байряк християнското семейст-
во, християнската религия,
“българската азбука” и писме-
ност; навсякъде виждат заплаха
от джендъри и НПО, от цигани,
мигранти, радикален ислям; на
думи, но доста гръмко, се изкар-
ват защитници на бедните, пен-
сионерите, децата, даже на
длъжниците. Все на пръв поглед
възвишени цели от идеологиче-
ската гама на диктаторите в не
толкова далечната история.

Да се представят като “ис-
тински българи”, “български
мъже” е търсеният ефект в мно-
го законопроекти на т.нар. вое-
води. (Психолозите обясняват
тази мания с избиване на мъжки
комплекси.) Например меракът
на Каракачанов да върне
задължителната казарма, че от-
както била закрита, българските
мъже вече не били мъже. С този
аргумент защитаваше каузата и
евродепутатът Ангел Джамбаз-
ки, докато не лъсна фактът, че
се е отървал от редовна служба
с номера на “вечния студент”.
ГЕРБ открай време са против-
ници на донаборната служба, но
в края на мандата угодиха ком-

промисно на военния министър.
През декември мнозинството в
НС гласува промяна в Закона за
резерва на въоръжените сили за
създаване на “доброволна казар-
ма”. Процедурата е факт, но на-
плив пред МО няма.

Каракачанов отдавна напи-
ра за узаконяване употребата
на оръжие при “неизбежна от-
брана” вкъщи. Какво по-мъже-

на в прахоляка. Сега “патрио-
тите” ползваха тактиката на
ГЕРБ - вкараха тихомълком
текстовете между двете четения
на законопроекта на МС, вне-
сен в парламента още лятото.

„Бухалка”
срещу медиите

Под претекст, че се бори с
фалшивите новини, ВМРО вка-
ра скандални поправки в Зако-
на за радиото и телевизията,
въвеждащи държавна цензура в
медиите. Предлага се до 3 годи-
ни затвор и затваряне на сайто-
ве заради разпространяване на
фалшиви новини и имуществе-
на санкция от 500 до 2000 лв.
за собственика на домейн с ано-
нимен текст. За цензуриращ
орган е посочен СЕМ. Право-
защитници, медийни експерти и
медии обявиха, че това е фаши-

и предложението на национа-
листите за задължителни квоти
за българска музика и песни по
радиата и телевизиите, които да
звучат от 6 до 22 ч. всеки ден,
а нарушителите да плащат гло-
би от 5 до 20 хил. лв.

„Грижа”
за децата

“Черешката на тортата” в
законодателното меню на
ВМРО са внесените през декем-
ври спорни поправки в Закона
за закрила на детето. С подкре-
пата на ГЕРБ проектът мина на
първо четене, но вероятно и той
ще бъде замразен. Въпреки това
националистите постигнаха
целта си да разпалят обществен
дебат преди изборите по удоб-
ните за тях антиджендърска
тема и лошите НПО и пак да се
изкарат пазители на традицион-

писан “на коляно” и без мисъл,
за което говори и абсурдното
предложение “детето да се от-
глежда с предимство в биоло-
гична и родствена връзка”. Спо-
ред Националната мрежа за де-
цата това е дискриминация
спрямо осиновителите. Срещу
поправките са подадени много
жалби от неправителствени
организации.

Предколедно ВМРО вкара
в НС специален проектозакон
за трюфелите. Осем депутати
на Каракачанов са вносители
на “приоритетния” лобистки
закон в незапомнената панде-
мична обстановка и всеобхват-
на криза. Самият проект е 20
страници и засяга производст-
во с 20 000 работници. Биз-
несът с подземни гъби обаче е
“златна кокошка” и най-веро-
ятно поръчката за регламенти-
рането идва от бизнесмен, кой-
то иска да разкара по-малките
конкуренти в бранша.

Класически пример за кал-
паво и вредно законодателство
са приетите през декември про-
мени в Закона за задълженията
и договорите. Без много мисъл
“копродукцията” на ВМРО и
ГЕРБ премахна “вечния
длъжник”, като въведе 10-годи-
шен срок на давност на борчо-
вете, след който те автоматич-
но се изчистват. Защо ли обаче
мнозинството зарадва чак в
края на мандата си стохилядна-
та армия от длъжници у нас, а
не го направи обмислено и про-
фесионално по-рано? Едва ли
хуманни мотиви стоят зад това
поредно законоблудство, сре-
щу което се обявиха юристи,
финансисти, икономисти, бан-
ки и дори финансовото мини-
стерство. Всички предупреди-
ха, че недомислиците стимули-
рат некоректните платци и за-
страшават основите на пазар-
ната ни икономика. Според
юристи българската съдебна
система не е достатъчно екс-
панзивна при решаването на
спорове от такова естество и
се дава възможност за умишле-
но отлагане и протакане на
изхода от евентуални дела с цел
достигане на давностния срок
и изтриване на задълженията.

Прекръстването

Само с предизборен попу-
лизъм може да се обясни без-
смисленото и с вредни после-
дици преименуване на празни-
ка 24 май, известен досега като
Ден на българската просвета и
култура и на славянската пис-
меност. По предложение на на-
ционалистите и с важната под-
крепа на ГЕРБ и “Воля” праз-
никът вече се казва Ден на све-
тите братя Кирил и Методий,
на българската азбука, просве-
та и култура и на славянската
книжовност. Както се казва,
“Да влезе последният и да за-
твори вратата”, защото едва ли
някой може да го запомни. За-
конодателната инициатива в
разгара на коронакризата бе
внесена през октомври с по-
правки в Кодекса по труда, в
който са описани официалните
празници. Управляващото мно-
зинство не се съобрази с отри-
цателните становища на БАН и
в началото на декември прекръ-
стиха любимия празник.

„Патриотично”
законоблудство
Популизъм, тяснопартийни интереси, лобизъм и некомпетентност
белязаха нормативното творчество на ВМРО и НФСБ и през 2020 г.

ствено и патриотично от това
да позволиш на българина да
гърми безнаказано, хеле по
цигани-крадци, към които “вое-
водата” с каската дори не крие
омразата си. Лидерът на ВМРО
отдавна им е вдигнал мерника.
Преди време представи пъклен
расистки план за подчиняване-
то им под миловидното име
Концепция за интеграция на
ромите. Каракачанов предлага-
ше мерки за ограничаване и на
ромската популация. Ако Хит-
лер беше жив, сигурно щеше да
го аплодира. И това обаче не
му се получи на Краси, който е
овесил на стената портрета на
убиеца на хиляди българи Ван-
че Михайлов. В края на 2020 г.
силовият вицепремиер пробва
за втори път да прокара текста
за неизбежната отбрана, след
като предишният им законо-
проект мина на първо четене с
компромис от ГЕРБ пак преди
избори. После обаче бе заклей-
мен от тогавашния главен про-
курор Сотир Цацаров и потъ-

стки и мракобесен проект, кой-
то нарушава европейските раз-
поредби и крие рискове пред
свободното изразяване на мне-
ние, позволявайки налагането
на държавна цензура. Висшият
адвокатски съвет смята, че за-
конопроектът е противоконсти-
туционен и представлява груба
намеса в свободата на медиите,
на интернет пространството и
свободата за словото”. Асоци-
ацията на европейските журна-
листи предупреди, че се дават
необосновано много правомо-
щия на СЕМ да преценява коя
информация на даден сайт е
вярна и коя не и да се произна-
ся за премахването й. Критики
от ГЕРБ нямаше, но все пак
проектът бе отхвърлен от ко-
мисията. ВМРО обаче внесе
нов законопроект за борба с
фалшивите новини - основан на
евромеханизма за защита на
личните данни. В него се пред-
лага да се затварят сайтове,
поддържани от анонимни лица.
Медийната комисия отхвърли

ното християнско семейство.
Според ВМРО неправителстве-
ният сектор добива прекомер-
ни възможности да се намесва
в правото на родителите да на-
лагат собствени морални и цен-
ностни принципи при отглеж-
дането на децата. Затова тряб-
вало да се укрепи ролята на
родителите при съдебните про-
цеси, засягащи правата и закри-
лата на детето. Според дейст-
ващото законодателство при-
вличането на родителите като
страна в процеса по конкретна
мярка за закрила на детето не е
задължително. “Мотивите са да
се постигне баланс между ин-
тересите на родителите на де-
тето, отглеждането му в семей-
на среда и твърде модната и
погрешна постановка, че инсти-
туциите, най-вече НПО с неиз-
вестен произход и цели, могат
да се грижат по-добре за него”,
обясни съпредседателят на “па-
триотите” и зам.-председател на
ВМРО Искрен Веселинов. За-
конът е само шест страници, На стр. 10

Ростислава ИВАНОВА
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Самодоволството и самовлюбеност-
та на премиера като дебела, непроби-
ваема кожа са покрили сетивата му, изо-
лирали са чувствителността му, скрили
са от него реалността.

Така потресаващо му личи щастие-
то да е властник, от всяка мимика на
който подчинените му се строяват в
редичка и бодро рапортуват как всичко
върви по мед и масло...

Никога не ни е управлявал човек,
толкова сляп за онова, което се случва
в страната, човек, който живее в своята
паралелна реалност и се надува от
възторг колко хубава и подредена,
цъфваща и връзваща е тя...

Докато хвалбите как вирусът е
окончателно и безвъзвратно отстъпващ,
как идват цели 2000 нови ваксини (а те
са за едва 1000 човека) ни заливат от
всички медии, хората продължават да
умират от вируса, продължават да оби-
калят за свободни места в болници,
продължават да се задъхват в очакване
на линейки, продължават да препускат
от едни аптеки в други в търсене на
животоспасяващи лекарства...

Постоянно получавам жалби и вопли
на “лични”, постоянно познати и непо-

Във фермата на Оруел
и в държавата на ББ
Ако останете обикновени хора, спукана ви е рaботата

Николай СЛАТИНСКИ

Някои неща трябва да си
ги казваме гласно, колкото и
да боли!

Докато Съединените аме-
рикански щати станаха възмож-
ни като единна федеративна
система, защото някога стъпи-
ха върху обединяването на
различни етнически групи с
цел постигане на общо благосъ-
стояние, Европейският съюз се
опитва да реализира федера-
ция през т.нар. европейски
ценности - познати на света от
хилядолетия алабализми.

Не съм антиевропеец, на-
против, но виждам слабости-
те на глинения човек, който
се опитва да направи внуше-
ние, че е железен, и опасно-
стите, които стоят зад тако-
ва поведение.

Вижте, например, как де-
балансира благосъстоянието
на европейските народи сама-
та Германия с личните си стра-
тегически интереси по оста
Берлин-София-Анкара-Моск-
ва. Изобщо не му пука на
“ханс”, че бъдещите рискове
са в пъти по големи от ползи-
те. Не й пука на същата тази
алчна наша Германия, че сама-
та тя е гласувала правилата за

Николай МАРКОВ

Някои неща трябва да си ги казваме, колкото и да боли!

„Патриотично”
законоблудство

От стр. 9

Националистите се аргументира-
ха, че определението “славянска пис-
меност” давало пространство за ин-
терпретации в полза на твърденията
за съществуване на македонски език.
Промяната била и опит да се сложи
край на непрекъснатите провокации,
предимно от Русия, за отричане на
българския принос в просветителско-
то дело на Кирил и Методий и техни-
те ученици. Учените предупредиха де-
путатите, че става тъкмо обратното -
акцентирането само върху българска-
та азбука - кирилицата, “откъсва” от
празника Кирило-Методиевото дело
и глаголицата, на които България без-
спорно е приемник. А и щом има
“българска азбука”, какво пречи да
има “македонска”, “руска” и пр. азбу-
ки? Според учените промяната зали-
чава всепризнатия досега български
принос в славянската и европейската
цивилизация. Никой не ги чу.

Срещу природата

Каракачановият законопопулизъм
хармонично се допълва от лобистки-
те проекти на коалиционния му парт-
ньор Симеонов. Творческите усилия
на лидера на НФСБ са насочени глав-
но в енергетиката и в нарушаването
на екологични закони чрез вратички в
други актове с едничката цел застро-
яване на забранени планински и чер-
номорски зони. Симеонов предлага да
отпаднат забраните, които не допус-
кат водовземане от повърхностни
води за производство на електроенер-
гия, когато тази част от реката попада
в зона на защита и без съобразяване с
действащите забрани в плановете за
управление на речните басейни. Това
е поредният опит на Симеонов да
погази прилагането на европейското
екозаконодателство, което ще вкара
България в сериозна наказателна про-
цедура за неизпълнение на междуна-
родните спогодби, предупредиха от
риболовно сдружение “Балканка”. И
припомниха, че именно Симеонов бе
сред инициаторите на скандалните
поправки в Плана за управление на
Национален парк “Пирин”, допуска-
щи сеч и строителство в над полови-
ната територия на парка.

А какво да кажем за внесените от
НФСБ промени в Закона за Черно-
морското крайбрежие и Закона за ус-
тройство на територията, позволява-
щи допълнително застрояване на земи
по морето и в планините?! Поправка-
та отваря още една голяма врата за
застрояване. НФСБ предлага земята
да се сменя срещу документ за “при-
оритетна зона за въздействие”, за ко-
ято не се изисква да е част от общия
устройствен план. В момента по за-
кон предназначението на земеделски
и горски земи може да се променя
само при влязъл в сила общ устройст-
вен план. Изключения се допускат
само за обекти от национално значе-
ние, техническа инфраструктура, от-
криване на културни ценности и ис-
торическо наследство. И тази скан-
дална поправка се прокарва тайно, без
обществено допитване, в друг закон -
за регионалното развитие.

С това антизаконите на “патриоти-
те” не се изчерпват. Но все пак Симе-
онов свърши и нещо смислено покрай
възложената му “мокра поръчка” от
Пеевски и Борисов - да унищожи ха-
зартния бизнес на Васил Божков. С
национализирането на хазарта дойде и
краят на обезумялото всенародно
търкане на билетчета на късмета.

знати ми изплакват мъката си.
Ето и в момента - майката на мой

много близък по-млад приятел е с КО-
ВИД-19 и след 14 дни на антибиотик и
постепенно оправяне изведнъж вдигна 39
градуса, започна да диша трудно с недо-
стиг на въздух. Моят приятел се обади
на Спешна помощ и вече 2 часа, както
казват руснаците, ни привета, ни ответа!

В България стана страшно и безна-
деждно да си обикновен, редови човек.
Много се писа за спасителните вертоле-
ти. Да, те са важни, те са много важни. Но
по-големият проблем са линейките. Те не
могат да се мерят като качество и количе-
ство, като състояние и оборудване с ко-
лите, които возят телесата на властта.

Във фермата на Оруел всички са рав-
ни, а някои са по-равни. Във фермата на
ББ огромното мнозинство са неравни, а
малцина са по-по-най-равни и за тях има
от всичко по много - и отлични лекари, и
най-съвременни лекарства, и не по една, а

по две линейки, и първокласни болници.
А майката на моя приятел едвам диша

с 39 градуса вече 2 часа; докато пиша, те
станаха и повече от два часа!

Джоузеф Стиглиц в последната си
книга пише с тъга, че казва на своите аме-
рикански студенти най-напред следното -
преди да започнете следването си, бързо
отивайте и си намирайте подходящи ро-
дители, защото само това ви гарантира
добър живот и добра реализация.

Аз какво?
Сигурно ще трябва, освен същото, да

казвам на своите студенти - правете всич-
ко, което е по силите и по морала ви и
дори което не е по морала ви, но не ос-
тавайте обикновени хора, защото в Бълга-
рия на ББ, ако сте обикновени хора, ра-
ботата ви е спукана, майките ви ще се
задъхват повече от два часа без въздух, а
линейката така и няма да идва...

Фейсбук

поръчка и разпределения на
ваксините в ЕС и зад гърба на
всички в същия този момент
се е договаряла задкулисно с
производителите за собствени
квоти, извън общото споразу-

мение. За тях може, за всички
останали - трябва да спазват
федеративното европейско за-
конодателство.

Колко време може да
издържи подобен съюз? И
съществува ли въобще такъв
при прилагане на познатите ни
двойни стандарти, общи, а
всъщност индивидуални регу-
лации и пълна властническа хе-
гемония на по силния над по-
слабия? Според мен - ден до
пладне. Въпреки че ако се вгле-
дате по-добре, ще видите, че
ЕС и сега не съществува като
единен съюз на равноправни
държави, образуван от моти-
вирани граждани.

Не Русия е проблемът, гос-

пода, нито Великобритания,
Китай, Северна Корея, черве-
ните кхмери или извънземни-
те влияния върху невероятния
Европейски съюз, управляван
от напълно престъпно надев-
ропейско политическо лоби,
което възприема и управлява
тази крехка система точно
като Женския пазар в столица-
та ни - неефективно, задкулис-
но и безперспективно.

Затова ви предлагам, ако
искате да сте умни и все пак да
имате няколко предварителни
хода в неясното ни бъдеще, да
живеете с илюзиите си в ЕС,
но в действията и организаци-
ята на живота си да живеете
като разумни същества, все
едно този съюз не съществува.
Нито съществува друг такъв,
който да ви осигури благоден-
ствие и лична сигурност. Има
такъв начин. Не се огъвайте
пред подлеци, лицемери и ов-
ластени лъснати селски тари-
кати, докато не видите с очите
си справедливост, достойна за
уважение и подкрепа. Вашата
подкрепа.

Пък кой докъдето стигне.

Фейсбук
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Човешката цивилизация не-
прекъснато се променя. В
древни времена е минавала не
една година, преди промените
да станат забележими, но те ви-
наги са се случвали. Няма нито
една област от човешкия жи-
вот, която да остава статична.
В наши дни фундаментални
промени вече се извършват с
възможно най-висока скорост.
Това ускорение продължава от
няколко века. Промените, кои-
то някога са се случвали с ве-
ковете, първоначално са отне-
мали десетилетия, а след това
години. Ако погледнете днес
назад, поне преди пет години,
ще разберете, че светът тогава
е бил различен в политически,
социален, икономически и
какъвто и да е друг смисъл. В
допълнение към тези промени,
ние все по-често се сблъсква-
ме с катализатори, благодаре-
ние на които е възможно да се
“пропуснат” много дълги пе-
риоди от време. Някои съби-
тия, явления, открития могат
да действат като катализатор...
Например разпространението
на интернет е един от най-мощ-
ните катализатори в наши дни.
И сега сме изправени пред
друг - пандемията на корона-
вируса.

Ясно е, че

промяната не е
същото като прогреса

Промените са налице и мо-
гат да бъдат както положител-
ни, така и отрицателни. Опти-
мистичната перспектива за
бъдещето предполага, че има
място както за добрите, така
и за лошите. Днес ще говорим
за такива промени, макар и не
в положителен смисъл.

Настоящият икономически
модел, който бъдейки всеоб-
хватен, диктува политическия
и социалния модел, и пазарни-
ят капитализъм, какъвто го по-
знаваме на този етап, разбира
се, не са вечни. Те са изправе-
ни пред мащабни тектонични
промени, поради които вече
сме на прага на нова ера.

Капитализмът е ефективен,
когато става въпрос за реали-
зиране на нови проекти и тях-
ното финансиране. Има пазар,
който създава конкуренция
между компаниите и на тео-
рия потребителите се възполз-
ват от това (по ирония на
съдбата те са работници и ако
се замислите за тяхната ек-
сплоатация, картината вече не
е толкова розова). Капита-
лизмът обаче вече е стар. Той
е част от икономиката на
XVIII век. И въпреки че някои
биха искали да го запазят, ка-
питализмът все повече демон-
стрира своите ограничения,
които се потвърждават от по-
честите кризи.

Но какво може да го заме-
сти? Тук стигаме до разклоне-
ние. Един от начините - поло-
жителен и прогресивен модел,
който няма да се основава на
човешката експлоатация. В
другата посока е нещо по-лошо
от експлоатацията. Отсъстви-
ето на човек. Карл Маркс е
един от първите критици на
капитализма, който показва
своята същност още в негова-
та епоха (XIX век). Естестве-
но, днес Маркс е смятан за не-
примирим враг на капитализ-

Техно-феодализъм
Близкото бъдеще, в което повечето хора ще бъдат ненужни

ма, за икона на антикапитали-
стическата борба. Но ако мал-
ко по-внимателно се вникне в
неговата теория, става разби-
раемо, че той признава и ня-
кои “заслуги” на капитализма,
особено когато става дума за
иновациите и бързото разви-
тие. Разбира се, той е виждал в

ните отношения. Имало е мно-
го твърда и ясна йерархия.
Благородници/феодали владее-
ли земята. Васалите наемали
земята от дворянството, а се-
ляните обработвали земята.

Във всички периоди от чо-
вешката история властта е била
в ръцете на онези, които кон-
тролират средствата за произ-
водство. По времето на феода-
лизма това е била земята, а в
по-късния индустриален пери-
од - фабриките. Днес това са

това и опасност за бъдещето.
Днес, говорейки за посткапи-
талистическата система, може
да се възползваме от някои те-
зиси, които Маркс е формули-
рал още в средата на XIX век
и които впоследствие са се
потвърдили.

“Буржоазията не може да
съществува, без да предизвик-
ва непрекъснато революции в
производствените инструмен-
ти, без да революционизира,
следователно, производствени-
те отношения и следователно
цялата съвкупност от социал-
ни отношения.” Тази фраза от
“Манифеста на комунистичес-
ката партия” (1848) може да
служи за нас като отправна
точка за визуализиране на нова
посткапиталистическа систе-
ма. В крайна сметка Маркс го
казва много точно. Капиталис-
тите непрекъснато работят за
подобряване на средствата за
производство или продажба на
нещо. И виждаме това в абсо-
лютно всички сфери на иконо-
миката.

В магазините има все пове-
че автоматични каси, които ни
приближават до крайната цел -
да се отървем напълно от пер-
сонала. Същото ще се случи и
с такситата в близко бъдеще.
Ще се превозваме изключител-
но с автомобили без човек зад
волана. Всичко това се случва

брой хора, които вече няма да
бъдат част от работническата
класа. Те дори няма да останат
безработни, защото безрабо-
тен е човек, който търси рабо-
та. Това ще бъде напълно нова
класа “безработни” хора, не-
нужни. За тях ще бъде
невъзможно да се “измислят”
нови работни места, тъй като
броят на работните места
продължава да намалява и все-
ки работник, който смята, че
работата му е “гарантирана”,
скоро ще бъде разочарован. Не,
може би машината няма да взе-
ме веднага тази работа от него,
но друг работник ще го напра-
ви вместо нея. Когато има маса
безработни, борбата за работ-
ни места между останалите ще
бъде толкова ожесточена, че
работа ще получават само най-
добрите от най-добрите.

Тази нова система очевид-
но не е социализъм. Но тога-
ва какво е това? Все още не е
измислено, но това, което се
чува от време на време, веро-
ятно се вписва добре в тази
близка перспектива - техно-
феодализъм.

Защо “техно-феодализъм”?
Разбира се, името идва от “фе-
одализъм” - устройство, което
е съществувало в цяла Европа
през Средновековието. Цяло-
то общество беше структури-
рано в зависимост от поземле-

и непрекъснато се подобрява,
за да бъде по-бързо, по-изгод-
но и конкурентно. И именно
тази константа

води капитализма
в задънена улица

Защо? Тъй като в тази стра-
хотна надпревара за иновации
системата губи един сегмент,
от който се нуждае - потреби-
теля. Поради неизбежната ро-
ботизация на толкова много
работни места ще има огромен

технологиите. Тези, в чиито
ръце са технологиите, имат не-
пропорционална власт.

Властта на техно
лордовете

ще надмине държавната и на-
ционалната. Можете дори да
кажете, че те вече я имат. Ня-
кои американски технологич-
ни гиганти (“Гугъл”, “Фейс-
бук”...), разбира се, са много
по-силни от много държави. А
тези, които днес смятаме за
“най-големите”, съвсем веро-
ятно са само предшественици
на много по-мощни техноло-
гични корпорации (те може да
се появят скоро поради сли-
ването на съществуващите).

Въпросът, който възниква
днес, е: какви класи ще съще-
ствуват в посткапиталистичес-
ката ера на техно-феодализма?
Какво ще се случи с работни-
ците/потребителите? Въпреки
че никога не са били третира-
ни перфектно, те винаги са ос-
тавали “неразделна” част от ка-
питализма. Но какво да правим
с огромна маса хора? Те вече
няма да бъдат “преквалифици-
рани”. Дори при силно жела-
ние вече няма да има в какво и
защо да се преквалифицират.
В близко бъдеще работниците
във фабриките например мо-
гат напълно да изчезнат. Фа-
бриките ще бъдат големи “ку-

Д. МАРИЯНОВИЧ
“Advance”, Хърватия

тии” като съвременни 3D
принтери, които се контроли-
рат напълно от машини с
усъвършенстван изкуствен ин-
телект и които произвеждат
каквото пожелаят без участие-
то на хората.

Но дори и в тази ера на
техно-феодализма някои гле-
дат с оптимизъм и вярват, че
продуктите, създадени от чо-
века, “ръчният труд”, било то
храна или например предмети
на изкуството, ще бъдат осо-
бено ценни и популярни. Зву-
чи добре. Цивилизация на
бъдещето, която произвежда
заради развлеченията и собст-
веното си творчество. Но това
не е възможно с настоящите
7,7 милиарда души.

Затова дори и сега някои
се страхуват от планиран
“рязък спад на населението”.
Съдейки обаче по минали
събития, нещата не са толко-
ва хитро “организирани”. По-
скоро цари хаос. Дори днес
се появи ситуация, при която
голям брой мощни капиталис-
ти няма да оцелеят при този
преход към техно-феодализъм
и неусетно те предприемат ня-
какви конкретни действия, за
да се спасят. Всичко около нас
казва, че цитатът от 1848 г. е
верен: “Буржоазията не може
да съществува, без постоянно
да предизвиква революции в
производствените инструмен-
ти”. И тогава какво да кажем
за бързото развитие на изку-
ствения интелект? Нима той
не може да унищожи дори
тези техно-лордове от близко-
то бъдеще?

Основният въпрос, който
възниква сега, е: какво ще пра-
ви човек във “феодалното
бъдеще”, ако стане безполе-
зен? Трудно е да се измисли
“нова функция” за него. Ня-
кой ще предложи да обработ-
ва земята, да произвежда хра-
на... Но земеделието също ще
бъде автоматизирано и може
би синтетично. Непосредстве-
ното бъдеще вече не е бъде-
ще, а настояще. Например
Сингапур разреши продажба-
та и консумацията на лабора-
торно отгледано месо.

Сега едно е сигурно: това
“феодално бъдеще”, което се
запазва за почти цялата съвре-
менна работническа класа, ще
бъде глобално и поради тази
причина тези, които ще ста-
нат излишни в ерата на “тех-
но-феодализма”, вероятно ще
са милиарди. Поради което те
се притесняват. В края на кра-
ищата е невъзможно такава
маса от хора мълчаливо да се
взира в бъдещата перспекти-
ва, очаквайки бъдеще, в което
би била безполезна. Но това
вече е друг разговор за алтер-
нативно бъдеще, може би та-
кова, в което на тъмната ера
на техно-феодализма просто
няма да бъде позволено да
започне.

  БГНЕС
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Хуан Диего
Флорес празнува
рождения си
ден в София

На сцената, докато репе-
тира за концерта си със Со-
фийската филхармония, Хуан
Диего Флорес ще посрещне
48-ия си рожден ден. Златно-
то момче на класическата
музика е родено на 13 януа-
ри, а на следващия ден ще се
състои и първият му концерт
в България. За своя празник
той ще заложи на вегетариан-
ската кухня, био плодове, чай
и кафе. На 14 януари в зала 1
на НДК Флорес ще представи
емблематични за него арии от
Росини, Доницети, Белини,
Сен-Санс, Лехар, Масне,
Гуно, Пучини и Едуард Лало.
Диригент на концерта е мае-
стро Кристофър Франклин,
научи ДУМА от Кремена Ни-
колова-Флор, реклама и
връзки с медиите на Софий-
ската филхармония.

Хуан Диего Флорес е

Деца рисуват любим
анимационен герой

С т у д и я т а
“Млад худож-
ник”, със съдей-
ствието на НФ
“Култура”, обя-
вява конкурса за
деца от 4 до 14-
годишна възраст
“Нарисувайте любим герой от
български анимационен филм”. Ини-
цииран от Вера Горнева и Павел
Николов, той има за цел да попу-
ляризира родната анимация и да
засили интереса на децата към ани-
мационното ни кино. Форматът е
А4, материалите и техниката са
по избор (бои, пастели, моливи,
креда и т.н.). Най-важното е геро-
ят да е от български анимационен
филм. Творбите може да бъдат
изпращани до 31 януари на адрес:
София, ул. “Шипка” 34, Руски кул-
турно-информационен център, за
конкурса, както и в цифров вид на
пощата на mladhudojnik@mail.bg.

Изложба от лендарт
пленера „Между пясък
и пяна”

В края на лятото в Китен се
състоя лендарт пленерът “Между
пясък и пяна”. Той е част от проекта
“АRTгументи” и се осъществява с
финансовата подкрепа на Фонд “На-
учни изследвания” на СУ. Тази худо-
жествена форма (лендарт) е избра-
на неслучайно. Освен с различните си
сривове, катаклизми и пандемия, 2020
година, уви, се запомня и с раздялата
ни със световно име в лендарта -
Христо Явашев-Кристо, както и с
изкуствоведа Димитър Грозданов,
който създаде фестивала “Процес-
Пространство”, включващ и лен-
дарт. Проектът се реализира от
катедра “Визуални изкуства” към
Факултета за науки за образовани-
ето и изкуствата на СУ, ръководи-
телка проф. д-р Бисера Вълева, и със
съдействието на галерия-книжарни-
ца “София прес”, където може да се
разгледа до 15 януари.

Напусна ни проф.
Снежана Барова

Почина извест-
ната пианистка и
педагог проф. Сне-
жана Барова. Ро-
дена е на 9 февру-
ари 1929 г. в Бур-
гас. Учила е при
известния българ-
ски клавирен педа-
гог акад. А. Стоянов и при Х. Г. Нейгауз
в Московската консерватория. Изнася-
ла е самостоятелни концерти и като
солистка на престижни оркестри от
Европа, Америка и Азия. Носителка е
на високи награди, професор в НМА “П.
Владигеров”. Член е на ръководството
на Федерацията на клубовете на соци-
алистите в културата и медиите.
Поклонението ще се състои на 12 яну-
ари от 12 ч. в ритуалната зала на
Централните софийски гробища.

Бисера Вълева, “Златната вода”

Именитият перуански тенор ще изнесе
концерт със Софийската филхармония
под диригентството на Кристофър Франклин

СНИМКА СОФИЙСКА ФИЛХАРМОНИЯ

“Посещението на старата дама” -
трагическа комедия от Фридрих Дюрен-
мат, ще представят премиерно абсолвен-
ти от специалност “Актьорство за дра-
матичен театър”, клас проф. Пламен
Марков, на 13 и 19 януари от 19 ч. на
голямата сцена на Театър НАТФИЗ,
научи ДУМА от Десислава Димитрова,
гл. експерт връзки с обществеността на
академията. Постановката е на Дамян
Тенев, превод от немски София Тоцева,
сценография и костюми Никол Мечкар-
ска, Катрин Красимирова, асистент-ре-
жисьорка Александра Докова, словесно
действие доц. д-р Лора Мутишева, пла-
кат Янина Петрова (Проектна програма
на НАТФИЗ 2020/2021).

В ролите ще видим Сияна Начева,
Йордан Куманов, Тодор Лазаров, Влади-
мир Солаков, Вартан Алексанян, Симе-
он Димов, Борис Атанасов, Волена Апо-
столова, Александра Койчева, Вилислава
Кирилова, Яна Пенева.

Фридрих Дюренмат е швейцарски
драматург, белетрист, поет, есеист, ху-
дожник. Утвърждава се и като сатирик с
остър усет за гротескното и абсурдното,
и майстор на психологическата проза. За

днешното време. Талантливи-
ят перуанец първоначално
има намерение да се занима-
ва с популярна музика, но
преподавателите му в Кон-
серваторията в Лима го на-
сочват към класиката, впечат-

лени от красивия му глас.
Професионалният му де-

бют е през 1996 г. на опер-
ния фестивал “Росини” в
Пезаро, където се включва в
последния момент и из-
пълнява главната роля на Ко-

радино в “Матилде ди Шаб-
ран”. Независимо от кратко-
то време за подготовка, де-
бютът му е триумф и беле-
жи началото на звездната му
кариера. Неговият изключи-
телен глас и удивителна тех-
ника го превръщат в сенза-
ция за една нощ и водят до
нов дебют същата година, на
23-годишна възраст, на от-
криването на сезона 1996/
1997 на “Ла Скала” под ди-
ригентската палка на Рикар-
до Мути. Оттогава той уча-
ства редовно във всички го-
леми международни оперни
театри и събития с водещи
световни диригенти. През
2007 г. Флорес влиза в исто-
рията на “Ла Скала”, като на-
рушава десетилетната забра-
на и за първи път от 1933 г.
до този момент изпълнява
бис в театъра. Арията е “Ах!
Приятели мои, какъв праз-
ник” от операта на Донице-
ти “Дъщерята на полка”, из-
вестна с деветте си високи
до-та. Повтаря изключител-
ната проява няколко месеца
по-късно, през 2008 г. в “Ме-
трополитън”, в която от ня-
колко години преди това не
са били чувани бисове. Хуан
Диего Флорес е признат за
един от най-добрите тенори
в историята от Би Би Си и е
носител на най-престижни
отличия и награди, включи-
телно най-високото отличие
на Перу - Gran Cruz de la
Orden del Sol, и титлата
“Камерзингер” в Австрия.

През 2011 г. Хуан Диего
Флорес основава “Sinfonia
por el Peru” - социален про-
ект, вдъхновен от венецуел-
ската El Sistema, който
създава оркестри и хорове
из цялата му родина с цел
да бъдат подпомогнати деца
и тийнейджъри от най-уяз-
вимите социални слоеве.
Като признание за дейност-
та на фондацията му той е
назначен за посланик на
добра воля на ЮНЕСКО
през 2012 г. и получава на-
градата “Кристал” от Све-
товния икономически фо-
рум през януари 2014 г.

сред най-уважаваните артис-
ти в оперния свят. Изящният
тенор получава признание от
Лучано Павароти, който лич-
но го обявява за свой прием-
ник, а Пласидо Доминго го
нарича най-великият певец на

Абсолвенти на проф. Пламен Марков с премиера
на „Посещението на старата дама”

престижната награда “Георг Бюхнер”
(1986) и много други.

“Посещението на старата дама” (1956)
е сред най-често поставяните драми на
Фридрих Дюренмат. Пиесата поставя
фокус върху ценностната система на
съвремието, обхванато от всеобща склон-
ност към компромис, егоизъм и малоду-
шие. С човешките си страсти, избори,
грехове и грехопадения образите на Дю-
ренмат са плътни и достоверни. Когато
фарсът надделее и метафората покрие
реалността, светът им се преобразява в
лудница, омотана от ненаправени избори
и взети решения. “Хуманизмът, господа, е
бизнес за милиони”, възкликва Клара За-
ханасян. Някога образът й е изпълняван
от Лив Улман в партньорство с Антъни
Куин във версия на Бергман, на българска
сцена - в Театъра на армията от Леда
Тасева, Иван Кондов, Наум Шопов, в
Народния театър - от Рени Врангова и
Валентин Ганев, в МГТ “Зад канала” - от
Анета Сотирова и Любомир Ковачев. В
Театър НАТФИЗ срещу предизвикателст-
вото на Дюренмат се изправят абсолвен-
тите на проф. Пламен Марков, в поста-
новката на Дамян Тенев.

творчеството си получава отличия, сред
които голямата швейцарска награда “Ши-
лер” (1960), “Австрийската държавна
награда за европейска литература” (1983),

СНИМКА ТЕОДОРА ТОДОРОВА
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НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

- —Í˙ÔË, Ì‡Ô‡‚Ëı ÚË Ô‡Î‡˜ËÌÍË
Í‡ÚÓ ËÁ‚ËÌÂÌËÂ, ˜Â ÒÌÓ˘Ë ÚË
Û‰‡Ëı ÍÓÎ‡Ú‡.
-  ‡-‡-‡-Í‚Ó-Ó-Ó-Ó ÒË Ì‡Ô‡‚ËÎ‡?!
- œ‡Î‡˜ËÌÍË...

Спомените, които са най-
важни за чувството ни за иден-
тичност, често са неразривно
свързани с музика, твърдят бри-
тански експерти, цитирани от
“Дейли мейл”. Това може да се
дължи на обичая песни и танци
да съпътстват значими събития
в живота на хората. Също така
от значение е и увеличеното по-
требление и стойност, придава-
ни на музиката в ключови пери-
оди от формирането на личност-
та през пубертета. Спомените
от този период също обикнове-
но са по-точни, по-ярки и се оце-
няват като по-важни.

Специалисти са на мнение,
че любимите ни поп песни на-
помнят на хитовете от времето,
когато сме били 14-годишни.
Това е възрастта на най-силни
музикални връзки, защото слу-
шаните по радиото песни се
преплитат с основни събития от
формиращите характера ни тий-
нейджърски години. Песните

Най-важните ни спомени
са свързани с музиката

Нашите любими песни напомнят на хитовете
от времето, когато сме били 14-годишни

тин, Франк Синатра или Алма
Коган, без да се почувствам като
тийнейджър”, разкри по този
повод 82-годишният композитор
Дон Блек, който е носител на
наградата “Оскар”.

Текстописецът Тим Райс,
сред чиито хитове е “Евита”,
призна: “Моите вкусове почти
не са се променили след 14-ия
ми рожден ден. Помня партито
през 1958 г. благодарение на
песните Poor Little Fool на Рики
Нелсън и Rave On на Бъди
Холи.”

Тоест, резултатите от про-
учването показват ударна реми-
нисценция около 14-годишна
възраст както за връзката на
песните с автобиографични
събития, така и с това доколко
са ни познати.

Земята се движи по-бързо от всяко-
га през последния половин век и, ако
продължи по този начин, може да се
наложи да се добави “отрицателен скок
секунда” върху атомните часовници
през следващата година, съобщи РТС.

Скоростта на въртене на Земята се
влияе от редица фактори, включително
движението на разтопеното ядро, оке-
ана и промените в атмосферата. Ако
продължи да се върти със сегашната
скорост, продължителността на деня
през 2021 г. може да бъде с 0,05 мили-
секунди по-кратка от 86 400 секунди,
което е обичайният 24-часов период,
твърдят астрофизиците Греъм Джоунс
и Константин Байкос, редактор на
Time and Date.

Учени от Международната служба
за въртене на Земята и референтните
системи (IERS) измерват всеки ден точ-
ния момент, когато определена звезда
заема една и съща позиция в небето, и
по този начин определят продължител-
ността на деня.

Песни и танци съпътстват значими
събития в живота на хората

извикват ярки спомени. Откри-
тието може да се окаже важно
за грижите за пациенти с демен-
ция, смятат учени от универси-
тета в Дърам. Те са работили с
470 души на възраст от 18 до
82 години, които е трябвало да

класират 111 песни от чартове-
те между 1950 и 2015 г. Добро-
волците посочвали също дали
песните са им познати, харес-
ват ли ги и извикват ли някакви
спомени от младостта.

“Не мога да чуя Дийн Мар-

Италиански рапър ще
ремиксира българския
хит “Още нещо”, с който
тийн сензацията Димит-
рия Николова-Dimi въз-
пламени горещите летни
месеци миналата година.
Песента излезе, след като

Земята се върти по-бързо

От номинациите за “Оскар” е из-
ключена и филмовата продукция
“Уроци на фарси”, след като през
декември стана ясно, че от надпрева-
рата отпадна “Забавно момче”.
Съвместният проект на оператори на
Беларус, Русия и Германия не отгова-
ря на правилата на Американската
кино академия и не може да се състе-
зава в категорията за най-добър чуж-
дестранен филм, съобщи “Варайъти”.
Това се случи, тъй като авторите на
кинотворбата не могат да докажат, че

Италианци ще правят
ремикс от „Още нещо”

рения кастинг дори про-
веде срещи за участие в
тийнсериал на “Нет-
фликс”. Засега обаче ак-
тьорските планове от-
стъпват пред желанието
първо да завърши с отли-
чие езиковата гимназия в

Dimi и Giotto вече работят
по двуезичния вариант на хита

Високият ръст е конкурент-
но предимство за жирафа, пре-
доставящо му възможност да
избира листа от най-високите
дървета, така че за учените от-
криването на два екземпляра
джуджета се е оказало доста
изненадващо, предаде “Рой-

терс”.
“Това, което установиха на-

шите изследователи, е удивител-
но”, споделя Джулиан Фенеси,
съосновател на фондация за
опазване на жирафите, броят на
които е намалял с 40% през по-
следните 30 години до около
11 хил. “Бяхме много изненада-
ни”, допълва експертът.

Повечето жирафи израстват
до 4-6 метра, но учени се
натъкват в Намибия на екземп-
ляр, висок “едва” 2,6 метра. Три
години по-рано специалистите
в резерват в Уганда намират
жираф, чийто ръст е 2,8 метра.
Изследването им е публикувано
наскоро в сп. “Бритиш медикъл
джърнъл”.

И в двата случая жирафите
са имали стандартните дълги
шии, но са били с къси набити
крака. Учените са стигнали до
извода, че двете животни са
джуджета.

Скелетната дисплазия, както
е известно заболяването, от ко-
ето страдат, засяга хора и пи-
томни животни, но рядко се
среща при диви представители
на фауната. Това е първият до-
кументиран случай при жирафи.

Още един филм е изключен от надпреварата за „Оскар”
по-голямата част от създателите й
живеят в Беларус, пише “Дойче веле”.

Въпреки че със сигурност сме
много разочаровани, уважаваме реше-
нието на Академията и с нетърпение
очакваме да продължим пътуването
на “Уроци по фарси” към междуна-
родната публика, въпреки езиковата
бариера, която по ирония на съдбата
е темата и предметът на филма, ко-
ментираха от екипа на продукцията.
От номинацията за “Оскар” за най-
добър чуждестранен филм отпадна

преди това “Забавно момче”, тъй като
над 50% от диалога в лентата е на
английски език. Но пък канадската
продукция получи правото да се състе-
зава за най-добър филм.

“Скъпи другари!” на режисьора
Андрей Кончаловски, посветен на съ-
битията в Новочеркаск през 1962 г.,
остава в надпреварата при чуждест-
ранните творби. Официалните номи-
нирани ще бъдат обявени на 15 март,
а церемонията по връчването на “Ос-
кар” ще се състои на 25 април.

Откриха
жирафи
джуджета

Ако точното време, необходимо за
въртенето на Земята, не съвпада с
атомните часовници, може да се доба-
ви или извади високосна секунда, за да
се гарантира, че те остават подравне-
ни. За последен път е добавена висо-
косна секунда на 31 декември 2016 г.

Тези високосни секунди нямат
практическо значение във всекидневи-
ето, но в определени области като ас-
трономия, навигация, космически по-
лети и компютърни мрежи е много
важно изчисленията и мерките за про-
следяване да са точни, защото дори
тази секунда може да бъде жизнено-
важна.

талантливата изпълни-
телка спечели специалния
приз на “Арт мюзик фе-
стивал” от международ-
ния форум за  младежко
медийно изкуство “Арле-
кин”.

Няколко месеца по-
късно по идея на Дария-
на Куманова, която от
години живее и работи в
Милано, се започва рабо-
та по съвместен проект
между любимците на
България и Италия -
Dimi&Giotto.

Dimi бе поканена за
участие в младежката
част на авторитетния
конкурс “Сан Ремо”,
като по време на затво-

родния Пловдив, а после
да поеме по творческия
си път.

Giotto е една от изгря-
ващите рап звезди на Ита-
лия, който се занимава с
музика още от 4-годишен.
На 8 започва да пише
поезия, а вече като тий-
нейджър римите му зазву-
чават в ритъма на рапа.
Giotto става популярен с
песента си “Пълнолу-
ние”, която бързо набира
слушания в “Спотифай”.

Българо-италиански
екип вече работи по дву-
езичния ремикс, който ще
се пусне в началото на
май паралелно в двете
страни.
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ТЕЛЕЦ

Предпазливостта в ра-
ботата няма да  ви
пречи. Вероятността за
сериозни  пропуски  е
много голяма.

ОВЕН

Ще извършвате опреде-
лени дейности, които
близките ви няма да
разберат. Не се трево-
жете.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Вече сте успели да се
затъжите доста за лю-
бимия, затова не се ко-
лебайте и  поне  му
звъннете.

22 май - 21 юни

РАК

Благодарение на наход-
чивостта и  здравия
разум ще успеете да
заздравите своите биз-
нес позиции.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Денят е свързан с до-
садни грешки,  които
може да имат по-сери-
озни последствия. Вни-
мавайте.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Близки до вас ще поис-
кат да си обяснят по-
ведението ви, но няма
да успеят без  ваша
помощ.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Ще бъдете склонни към
проява на стиснатост.
Това може да се отна-
ся до работата и до
парите.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Трудно ще бъде общува-
нето с вас, тъй като
поведението ви ще е
неконтролируемо и
опасно.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Не трябва да злоупо-
требявате с алкохол.
Чаша вино с  хубава
вечеря не е проблем, но
не повече.
.
23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Нищо не ви напомня за
стойността на парите
така, както качестве-
ната и много усилена ра-
бота.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

На любимия ще му се
наложи да ви повтаря
някаква  мисъл ,  тъй
като ще я смята за
важна.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Откъснете се от кон-
фликтните ситуации в
романтичните отноше-
ния. Обърнете си вни-
мание.

ХОРОСКОП

8oС 8oС 6oС 4oС 2oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ВИДИН
2c

ОБЛАЧНО С ДЪЖД

10oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 «‡ÍÓÌ˙Ú Ì‡ ƒÓÈÎ Ú‚ ÙËÎÏ
/4 ÂÔËÁÓ‰/ (12)

14.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
15.00 ÃÓˇÚ ˆ‚ÂÚÂÌ ÊË‚ÓÚ ‰ÂÚ-

ÒÍË Ú‚ ÙËÎÏ /—ÎÓ‚ÂÌËˇ,
2015„./

15.15 ¬Î‡Í˙Ú Ì‡ ‰ËÌÓÁ‡‚ËÚÂ
4 ‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ

15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 »ÒÚÓËˇ.bg «‡˘ËÚÌËˆË

Ì‡ ÌÂ·ÂÚÓ Ì‡‰ —ÓÙËˇ.
ƒËÏËÚ˙ —ÔËÒ‡Â‚ÒÍË

22.00 √Ó‰ÛÌÓ‚. œÓ‰˙ÎÊÂÌËÂ-
ÚÓ 9-ÒÂËÂÌ Ú‚ ÙËÎÏ /
–ÛÒËˇ, 2019„./, 1 ÂÔË-
ÁÓ‰, ÂÊËÒ¸Ó “ËÏÛ
¿ÎÔ‡ÚÓ‚, ‚ ÓÎËÚÂ: —Â-
„ÂÈ ¡ÂÁÛÍÓ‚, —‚ÂÚÎ‡Ì‡
’Ó‰˜ÂÌÍÓ‚‡, ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
”ÒÚ˛„Ó‚ Ë ‰. (14)

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ¡Ë·ÎËÓÚÂÍ‡Ú‡ /Ô/
00.30 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.50 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.45  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.55 ƒÊËÌÒ /Ô/
04.25 «‡ÍÓÌ˙Ú Ì‡ ƒÓÈÎ Ú‚ ÙËÎÏ

/4 ÂÔËÁÓ‰/Ô/ (12)

07.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡ì  Ò

ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡ (Ô)

08.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·ì Ò

¬ÂÎËÁ‡ ≈Ì˜Â‚ (Ô)

09.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡ì Ò

‚Ó‰Â˘ »‚‡Ì √‡ÌËÚÒÍË

(Ô)

10.00 “¬ Ô‡Á‡

10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)

11.00 “¬ Ô‡Á‡

12.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

12.30 “¬ Ô‡Á‡

12.45 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)

13.45 “¬ Ô‡Á‡

14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î Ò ‚Ó‰Â˘  ≈ÎÂÌ‡

œÂÌ˜ÛÍÓ‚‡

15.30 ÕÓ‚ËÌË

16.00 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ Ò˙Ò —ÚÓËÎ

–Ó¯ÍÂ‚

17.15 “¬ Ô‡Á‡

17.30 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

18.10 “¬ Ô‡Á‡

18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ

19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî

20.00 ìÕÂ ÒÂ ÒÚ‡ıÛ‚‡Èî Ò

¬‡ÒËÎ ¬‡ÒËÎÂ‚

21.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î Ò ¿ÎÂÍ-

Ò‡Ì‰˙ —ËÏÓ‚ (Ô)

22.00 “¬ Ô‡Á‡

22.15 ÕÓ‚ËÌË (Ô)

22.45 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)

23.20 ìÕÂ ÒÂ ÒÚ‡ıÛ‚‡Èî Ò

¬‡ÒËÎ ¬‡ÒËÎÂ‚ (Ô)

06.00 ì“‡ÌÒÙÓÏ˙Ò: –ÂÒÍ˛
¡ÓÚÒî - ‡ÌËÏ‡ˆËˇ, ÒÂË-
‡Î, Ò.2 ÂÔ.21

06.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./ -
ÔÛ·ÎËˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡-
ÌÂ

07.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ¿ÌÚÓÌ ’ÂÍËÏˇÌ

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

13.30 œÂÏËÂ‡: ì◊ÂÌ‡ ÔÚË-
ˆ‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.40

15.00 œÂÏËÂ‡: ì»ÒÚËÌÒÍ‡
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.12

16.00 œÂÏËÂ‡: ìÀÂÍ‡ ‚
ÔÎ‡ÌËÌ‡Ú‡î - ÒÂË‡Î,
Ò.13 ÂÔ.3

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË Û·ËÈ-
ÒÚ‚‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.1

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÁÏËÎÓÒÚÂÌ
„‡‰î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.6

21.00 œÂÏËÂ‡: ì¬Î‡‰î - ÒÂ-
Ë‡Î, ÂÔ.6

22.30 œÂÏËÂ‡: ìƒÓ·ËˇÚ
‰ÓÍÚÓî - ÒÂË‡Î, Ò.3
ÂÔ.6

23.30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

00.00 ì—ÚÂÎ‡Ú‡î - ÒÂË‡Î, Ò.8
ÂÔ.4

01.00 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂË-
‡Î, Ò.14 ÂÔ.48

02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ

04.00 ìCOOLtî /Ô./ - Î‡ÈÙÒÚ‡ÈÎ
ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

04.50 ì«‡‚ËÌ‡„Ëî - ÒÂË‡Î, Ò.2
ÂÔ.111

08.00 ÕÓ‚ËÌË

08.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

10.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î

11.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)

11.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

14.00 ÕÓ‚ËÌË

14.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî

15.00 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

17.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË

17.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî

18.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

20.00 ì¬ÂÏÂî

20.30 ì—Î˙Ì˜Â‚ Í˙„î - ÒÂË‡Î

21.30 œÂÏËÂ‡ Ì‡ ÒÂÁÓÌ‡.

ìƒÓÍ-ÚÓÍî

22.30 ¬Î‡‰ËÏË œÓÁÌÂ Ë »‚‡Ì

”„‡ÌÚ ‚ ÔÓÂÍÚ‡ ìflÔÓ-

ÌËˇ. Œ·‡ÚÌ‡Ú‡ ÒÚ‡Ì‡

Ì‡ ÍËÏÓÌÓÚÓî

23.25 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî

00.20 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

02.45 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

04.00 ÕÓ‚ËÌË

04.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î

ОБЛАЧНО С ДЪЖД

Валежите ще продължат и на много места ще са значителни.
В Северозападна България ще има сняг, в отделни райони ще
се образуват условия за поледици. Вятърът навсякъде ще се
ориентира от север-североизток, ще е слаб и умерен и с него
ще започне по-трайно застудяване. Минималните температу-
ри ще са от около минус 1 в северозападните райони до 5-6
градуса в крайните южни. Атмосферното налягане сутринта
ще е по-ниско от средното, през деня ще се повишава и до
вечерта ще е близко до нормалното.
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

√Î‡‚ÂÌ Â‰‡ÍÚÓ
»‚ÂÎËÌ ÕËÍÓÎÓ‚
inikolov@duma.bg

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245,
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207, –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206,
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã¿: - 205; e-mail: reklama@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË
ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈
ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg
ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ ‰‡ ÌÂ
·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂÌË ‰Ó
3 ÏÂÒÂˆ‡ ıÓÌÓ‡Ë ÌÂ ÒÂ ËÁÔÎ‡˘‡Ú.
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

Антон Зингаревич по-
твърди, че взима Ботев Пд.
Руският милиардерски на-
следник до дни ще подпише
договора за контролния пакет
акции. Това стана ясно от не-
гово изявление пред клубния
сайт на датския му отбор
Фремад Амагер.

“Закупуването на мажори-
тарния дял от акциите на Бо-
тев е част от добре обмисле-
на стратегия. Откакто поех-
ме Фремад през 2018 г., ние
се фокусирахме едновремен-
но и върху самата структура
на нашата стратегия за соб-
ственост на няколко футбол-
ни клуба в Европа. Анализи-
рахме много какъв ще е след-
ващият етап от нашата стра-
тегия, тъй като постигнахме
добър напредък във Фремад.
Като част от следващата
стъпка в нашата стратегия,
ние преговаряхме с Ботев за
закупуване на мажоритарния
пакет акции и това вече е в
ход”, каза Зингаревич.

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ 2
22.00 Стокпорт - Уест Хем
ПО МАКС СПОРТ 3
21.45 Специя - Сампдория
ПО МАКС СПОРТ 4
22.00 Уеска - Бетис
ПО ЕВРОСПОРТ 1
СНУКЪР
14.45 и 20.45 “Мастърс”
в Милтън Кийнс
ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
19.30 Турнир в Делрей Бийч (мъже)
ПО МАКС СПОРТ 2
БАСКЕТБОЛ
19.00 Академик Пд -
Левски ЛУКойл

Коронавирусът не подмина и
българските национали по биатлон.
Шестима от нашия лагер са с положи-
телни проби - всичките ни представи-
телки при жените (Милена Тодорова,
Даниела Кадева и Мария Здравкова),
Благой Тодев и Димитър Герджиков -
при мъжете, и ваксмайсторът Стефани
Попова.

Всички български състезатели и
треньори са тръгнали от подготвител-
ния лагер в Поклюка, Словения, преди
седмица с отрицателни проби. След
пристигането в Оберхоф, Германия, са
подложени на нови тестове, които

Наставникът на Левски Сла-
виша Стоянович изрази позиция
относно фалшиви информации,
че ще напуска клуба. През сед-
мицата се появиха слухове, че
словенецът ще поеме Олимпия

Любляна и затова не е присъ-
ствал на първата тренировка на
“сините”. Словенецът увери, че
това не отговаря на истината.

“Левскари, в последните дни
се появяват множество спеку-

лации относно отношенията ми
с ПФК Левски. Искам да Ви
уверя едно - аз имам клуб и
това е Левски. Това, което мога
да кажа със сигурност, е, че съм
напълно отдаден на работата си

в клуба, за да може отборът да
изглежда по различен начин
през пролетния полусезон на
първенството. В живота съм на-
учил едно нещо - не можеш да
седиш на два стола едновремен-

но. За мен всичко е кристално
ясно - аз съм треньор на Лев-
ски. САМО ЛЕВСКИ!”, заяви
специалистът, цитиран от но-
вото мобилно приложение на
“сините”.

Славиша Стоянович отрече да поема Олимпия Любляна

Карантина за биатлонистите
Шестима наши са с положителни тестове в Оберхоф

също бяха отрицателни. В момента
българите са настанени в хотел заедно
с половин дузина отбори, които уча-
стват в двуседмичните стартове за Све-
товната купа в германския курорт -
Чехия, Русия, Естония, Молдова, Ук-
райна, Беларус и др. Не е ясно колко
от тях също ще се окажат с положи-
телни проби.

Резултатите от тестовете извадиха
българите от участие в щафетите вче-
ра. Не е ясно какво ще решат властите
и Международният съюз по биатлон
(IBU) за това колко време българите
ще бъдат под карантина и кога отново

ще могат да участват в състезания. Ако
се наложи 14-дневна изолация, това
няма да позволи на нашите да старти-
рат в следващия кръг в Оберхоф и в
последния етап за януари в Антхолц.

Преди Нова година здравните мер-
ки и местните разпоредби във Финлан-
дия лишиха от участие Димитър Герд-
жиков и Десислава Стоянова в част от
стартовете и отлъчиха главния тре-
ньор Александър Касперович от наци-
оналния отбор до края на януари. От
българския лагер в Оберхоф съобщи-
ха, че към момента всички наши състе-
затели и треньори се чувстват добре и

нямат никакви оплаквания.
В Оберхоф Владимир Илиев бе

единственият българин, който участва
в мъжкото преследване на 12,5 км. Той
се нареди 27-и, като това е най-пред-
ното му място за сезона. Владо събра
29 т. и се изкачи на 50-о място в ран-
глистата. Приятелката му Милена То-
дорова финишира 24-а в преследване-
то на 10 км и това е най-доброто
българско класиране през този сезон.
Момичето от Троян заслужи нови 17
т. за Световната купа и във временно-
то класиране скочи с 6 места - вече е
50-а с 48 т.

СНИМКА BOTEVPLOVDIV.BG

Азрудин Валентич е новият треньор на Ботев Пд

Антон Зингаревич потвърди, че взима Ботев Пд
В “Коматево” руснакът

изпрати треньора Азрудин
Валентич, който вече започ-
на работа. Босненецът с
шведски паспорт доведе в
Пловдив Кристиан Тиритие-
ло, който ще бъде директор
на звено “Анализи”, и трима
нови футболисти - Марио
Младеновски (СМак), Кевин
Хуг Янсон (Шв) и Реда Ра-
бей (Алж). Чакат се още пе-
тима. Подготовката на “кана-
рите” ще е изцяло в Пловдив.
Аут до следващия сезон е на-
ционалът Тодор Неделев,
който скъса кръстни връзки
на лявото коляно и бе опери-
ран.

Валентич е роден на 21
юли 1970 г. в Сараево. Като
футболист е играл за Райт
Роувърс, СК Форвертц и
Олимпия Любляна. Треньор-
ската му кариера стартира в
шведския Васалундс и преми-
нава през Асириска и Дал-
курд, а за последно бе част от
датския Фремад Амагер.
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Гардът на Шар-
лът Хорнетс ЛаМе-
ло Бол записа впе-
чатляващо пости-
жение, след като
стана най-младият
играч в историята
на Националната
баскетболна асоци-
ация, регистрирал
трипъл-дабъл. Само
ден след като се
размина с първия
си трипъл-дабъл с
една асистенция
по-малко при побе-
дата на Хорнетс
над Ню Орлийнс
Пеликанс, тий-
нейджърът, изтег-
лен под №3 в мина-
логодишния драфт,
реализира 22 точки,
12 борби и 11 аси-
стенции при успе-
ха над Атланта Хо-
укс със 113:105.

ЛаМело на 19
години и 140 дни
подобри рекорда на
Маркеле Фулц от
Филаделфия 76, за-
писал трипъл-дабъл на 19 години и 317 дни. Бол
подобри и постижението на по-големия си брат Лон-
зо (20 години и 15 дни) с повече от 7 месеца. Сред
другите имена в престижната класация са Лука Дон-
чич (19 години и 327 дни), ЛеБрон Джеймс (20 годи-
ни и 20 дни) и Меджик Джонсън (20 години и 75 дни).

“Това, което виждаме, е рядкост. Един новак в
Лигата на 19 години обикновено не изглежда така.
Напрежението не му влияе, изглежда сякаш прави
това от години”, коментира треньорът на Шарлът
Джеймс Борего.

ЛаМело не изрази големи емоции след двубоя.
“Живея своя живот и знам на какво съм способен,
така че тези неща не ми влияят особено. Знам, че това
е очаквано”, каза Бол.

Изабелла Шиникова
(№202) сътвори страхотна
изненада в първия ден от ква-
лификациите за “Аустрелиън
Оупън”, които се провеждат в
Дубай. Третата ни ракета от-
страни поставената под №2 в
пресявките и бивша №46 в
света Осеан Доден (Фр, №107)
със 7:5, 6:2 и се класира за II
квалификационен кръг в
първия турнир от “Големия
шлем” за годината. Там Шини-
кова ще играе с Дзя-Дзин Лу

Шиникова
изхвърли
№2 в Дубай
Пиронкова даде само гейм на японка, Костова
не успя в квалификациите за „Аустрелиън Оупън”

(Кит, №200), която срази Йо-
вана Йович (Сърб, №240) с
6:1, 6:2. 29-годишната софи-
янка си осигури 35 000 авст-
ралийски долара и 20 т. за
световната ранглиста.

Белла започна добре и ре-
ализира пробив на нула още
при първото сервиране на
французойката, а след това го
затвърди и поведе с 3:0. До-
ден върна пробива и изравни
при 3:3. Шиникова не се под-
даде на напрежението и спаси

ключови точки за пробив, а в
12-ия гейм пак взе сервиса на
съперничката си, за да затво-
ри първата част при 7:5. Във
втория сет Шиникова пак по-
веде с 3:0. Доден отново
върна пробива и намали до
3:2, но до края не успя да
спечели гейм и си стегна бага-
жа от Дубай.

Цветана Пиронкова, №136
в света и №21 в схемата на
квалификациите, бе безмило-
стна срещу японката Киока

Накамура (№236) и я
изхвърли от турнира с 6:0,
6:1. Цвети започна вихрено и
наказваше всяка по-плитка
топка на японката с любимия
си бекхенд. Първата ни раке-
та сервираше на много високо
ниво и опонентката й трудно
успяваше да вземе точки.
Първата част отиде в актива
на Пиронкова само за 26 ми-
нути. Азиатката все пак съу-
мя да се разпише на старта на
втората част, но пловдивчан-
ката отново доминираше и
триумфира за 1:10 ч. Във II
кръг на пресявките я очаква
На-Лий Хан (Кит, №206),

обърнала Юлия Грабер (Ав,
№227) с 3:6, 6:3, 6:1.

Елица Костова (№210) от-
падна за 72 минути от Антония
Лотнер (Гер, №179) с 4:6, 5:7.

Днес Виктория Томова
(№139 в света и №24 в пре-
сявките) започва опита си да
премине пресявките в
Мейджър турнир за трети път
в кариерата си срещу 16-го-
дишната австралийка Шарлот
Кемпенаерс-Пош, участваща с
“уайлд кард”. Във II кръг я
очаква победителката между
Жаклин Адина Кристиан (Рум,
№168) и Ребека Марино (Кан,
№312).

Тийнейджър
с рекорд в НБА

ЦСКА-Сф пръв от
българските отбори игра
контрола по време на
зимната подготовка и в
нея разгроми дубъла на
Аланияспор с 4:0. “Чер-
вените” започнаха 2021
г. с изразителен успех в
спортния комплекс
“Голд Сити” в турския
курорт Алания, където
ще протече първият етап
от зимната им  подготов-
ка до 18 януари. В първа-
та проверка се разписа-
ха Тиаго Родригес (8),
Греъм Кери (9), Али
Соу (43) и Георги Йо-
мов (62-д).

Играчите на Бруно
Акрапович пропуснаха
да нанесат още по-теж-
ко поражение на своя

ЦСКА-Сф записа първа победа за годината

СНИМКА БГНЕС

ЛаМело Бол (вляво)
стана най-младият
баскетболист в НБА,
постигнал трипъл-дабъл

следните дни. Срещу
този агресивен и млад
отбор тимът ни изглеж-
даше добре. Целта ми е
в тежките тренировки
да минем без контузии.
Почти всички са рабо-
тили върху кондицията

съперник, чийто първи
отбор е хит този сезон в
Турция. Тимът е пети в
Суперлигата с 30 т., на
4 т. от лидера Бешикташ.

“Няма как да не съм
доволен след тези труд-
ни тренировки през по-

си. Най-важно в Турция
е да запознаем на 100%
футболистите с начина
на игра, който изисквам.
Имаме много повече
шансове за гол. Винаги
имаме четирима или пе-
тима играчи в наказател-
ното поле. Това показва,
че сме опасни за против-
ника и пресираме висо-
ко”, обяви Акрапович.

В Алания босне-
нецът няма да използва
Джером Синклер. Англи-
чанинът не може да вле-
зе в Турция заради дву-
седмичната карантина,
на която подлежат всич-
ки поданици на кралица-
та. Офанзивният футбо-
лист води подготовка в
“Панчарево”.

Димитър Кузманов
(№298 в света) и Ад-
риан Андреев (№564)
записаха по три побе-
ди, преди да отпаднат
на АТП 250 турнира в
Анталия (361 800
евро). Двамата ни те-
нисисти се поздрави-
ха с по два успеха в
квалификациите и с по
един в основната схе-
ма, след което срещна-
ха непосилни съпер-
ници. Мико падна във
II кръг от световния
№10 Матео Беретини
(Ит) с 2:6, 3:6. Втора-
та ни ракета направи

Даниел Иванов-Аоияма
стартира със загуба на големия
Новогодишен турнир по сумо в
Токио. Българинът, който е с
ранг “маегашира-10”, бе избу-
тан от дохиото от “маегашира-
11” Котоеко с техниката “оши-
даши”. Във втория кръг днес
борецът от Елхово ще срещне
“маегашира-8” Токушорю.

Надпреварата е трета поред-
на в историята, която ще пре-
мине без участието на “Велик
шампион”, след като рекор-
дьорът по трофеи - монголският
“Йодокзуна” Хакухо, даде по-
ложителен тест за КОВИД-19
преди седмица и бе поставен
под карантина и не може да се
състезава.

Фалстарт за
Аоияма в Токио

Кузманов и Андреев
отпаднаха в Анталия

само един пробив сре-
щу съперника, който
има три АТП титли и
1/2-финал в Големия
шлем на US Open през
2019 г. Преди това
провдивчанинът сломи
Мирза Башич и Анд-
реа Пелегрино, а в
първия кръг отстрани
Ласло Джере (Сърб,
№55), който се отказа
заради конюктивит
при 6:1, 3:2 за нашия.
Кузманов заслужи 32
т., с които ще прогре-
сира с 21 места до
№277 със 196 т.

19-годишният Анд-

реев падна във II кръг
от Алекс Де Минор
(Авл, №23) с 3:6, 1:6.
Преди това той сломи
турчина Марсел Илхан
(бивш играч от топ 80),
а в квалификациите се
справи с Лукас Клайн
(Слвк) и Андреа Вава-
сори (Ит).

Андреев също
спечели 32 т., с които
ще прогресира със
121 позиции до ре-
кордната за него 443-
та с 84 т.

Двамата българи
записаха дебютни по-
беди на АТП турнир.

Цветана Пиронкова


